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Predseda Bratislavského samosprávneho kraja Juraj Droba 

Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, prosím, zaujmite svoje miesta v rokovacej 

sále. O malú chvíľu začíname.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Dobrý deň, vážené dámy a páni, pozerajúc do sály si myslím, že je nás komfortná 

nadpolovičná väčšina. Takže dovoľte, aby sme dnešné rokovanie trinásteho Zasadnutia 

Zastupiteľstva BSK začali, poprosím na úvod. Ako vždy technikov o štátnu hymnu 

Slovenskej republiky.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, v úvode mi dovoľte privítať medzi nami generálneho sekretára 

Slovenského zväzu ľadového hokeja, pána Miroslava Laža.  

Práve téme spolupráce sa budeme venovať v bode číslo 0 hneď v úvode nášho rokovania. 

Skôr ako pristúpime k oficiálnemu programu nášho dnešného zasadnutia. Dovoľte mi 

jednu pozvánku. Určite ste si pri vstupe do budovy všimli novoinštalovanú výstavu. 

Srdečne vás pozývam, aby ste sa pri nej pristavili. Je to prezentácia pri príležitosti Interreg 

Cooperation day 2024, ktorú organizuje náš odbor Interact a Odbor stratégie. Pred 

budovou BSK prezentujeme skvelé cezhraničné projekty, ktoré sme realizovali, alebo 

ktoré práve prebiehajú. Dozviete sa viac aj o samotnom Interacte, ako prepája krajiny 

Európy a uľahčuje ich spoluprácu. Ak mám správnu informáciu, tak sme vás vyzývali pri 

vstupe a prezentácii, aby ste sa zapísali na obed, je to tak, áno, tak ak máte, dobre, v rámci 

toho, aby sme neplytvali jedlom, lebo stáva sa nám to, že keď pripravíme obed, tak 

polovica z vás tu už na konci nie je a tým pádom zostáva vždy 25-30 porcií, tak vás 

poprosím v priebehu rokovania a potom sa prihlásiť a zapísať na obed.  

Pôjdeme tentokrát oproti do Plnofúza do reštaurácie, takže len budeme potrebovať 

indikatívne aspoň počet porcií, aby sme, aby sme zbytočne nevarili viac, ako bude 

potrebné. To je, to je jedna organizačná inštrukcia. Ak môžem, tak pristúpim teraz k 

oficiálnemu programu dnešného rokovania. Ospravedlnili sa, pani poslankyňa Petrík, 

Vidanová a páni poslanci Dvořák, Petrakovič, Solga, Kočkovský a Korček. A oneskorený 

príchod avizoval pán poslanec Rakús. Konštatujem, že podľa prezenčnej listiny je z 

celkového počtu 53 poslancov Zastupiteľstva BSK na dnešnom zasadnutí v tejto chvíli 

prítomná nadpolovičná väčšina poslankýň a poslancov. V súlade s touto informáciou je 

zrejmé, že zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať sa. V prípade nefunkčnosti 

hlasovacieho systému poverujem sčítaním hlasov skrutátorov z radov našich technikov a 

v zmysle čl.  5 bodu 2 platného rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK zastupiteľstvo 

volí troch poslancov ako overovateľov zápisnice. Dovoľte, aby sme prikročili k voľbe 

overovateľov zápisnice za úrad. Navrhujeme pani poslankyňu Kiskovú, pána poslanca 

Štekláča a pána poslanca Badinského.  

Má niekto nejaký iný návrh? Neevidujem iný návrh, takže dovoľte mi, aby sme absolvovali 

naše prvé dnešné hlasovanie. Hlasujte za overovateľov zápisnice. Teraz.  



Ďakujem veľmi pekne, za hlasovalo 39 poslankýň, poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal, konštatujem, že za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania boli zvolení 

poslankyne poslanci Kisková, Štekláč a Badinský. Taktiež v zmysle čl.  5 bodu 12 platného 

rokovacieho poriadku zastupiteľstva volíte z poslancov, trojčlennú návrhovú komisiu. 

Dovoľte, aby sme prikročili teraz k jej voľbe. Za členov návrhovej komisie navrhujeme 

pani poslankyňu Schwartzovú, pána poslanca Machatu a pána poslanca Smeju. Má niekto 

iné návrhy? Návrhová komisia, vidím, že už sedí na svojich miestach, ako keby mali istotu, 

že budú zvolení. Takže dovoľte, aby sme teraz hlasovali o členoch, nech sa páči.  

Dobre.  

Konštatujem, že za hlasovalo 40 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti a 1 urazené ego 

sa zdržalo. Ďakujem veľmi pekne, dovoľte, aby sme teda, teda zvolili sme trojčlennú 

návrhovú komisiu v zložení, pani poslankyňa Schwartzová, pán poslanec Machata, pán 

poslanec. Smeja.  

Ideme k schvaľovaniu dnešného programu, v pondelok 9. septembra vám bola v zákonom 

stanovenej lehote odoslaná Pozvánka s programom a materiálmi na dnešné zasadnutie. V 

stredu 18. septembra sa uskutočnilo pracovné stretnutie predsedov poslaneckých klubov 

a predsedov komisií s vedením nášho úradu. Na stretnutí boli prerokované všetky 

materiály z Pozvánky na dnešné zasadnutie. V tejto súvislosti len doplním, že sme sa na 

spoločnom stretnutí zhodli na zaradení troch nových bodov do nášho dnešného 

programu.  

Informácia bola taktiež doručená v priebehu včerajška do vašich mailových schránok. 

Jedná sa o nasledovné materiály. Po prvé: Informácia o stave realizácie projektu Kempusu 

zdravia a športu v Petržalke. Po druhé: Návrh na schválenie odpredaja novovytvorených 

pozemkov v katastrálnom území Rača v prospech Slovenskej republiky zastúpenej 

Inštitútom výskumu samospráv a medziregionálnych vzťahov Slovenskej republiky, ako 

prípad hodný osobitného zreteľa. A po tretie, návrh voľby novej členky Komisie školstva, 

mládeže a športu, Zastupiteľstva BSK, pani poslankyne, doktorky Moniky Beňovej 

Makkiovej. V súvislosti s našim dnešným programom ešte doplním informáciu, že 

dnešnému rokovaniu predchádzalo okrem pravidelných zasadnutí komisií aj spoločné 

rokovanie všetkých komisií Zastupiteľstva BSK v utorok 10. septembra.  

Materiály, ktoré boli predmetom spoločného rokovania, boli zaradené do Pozvánky na 

dnešné rokovanie a dnes sa im budeme venovať postupne v poradí od bodu 7 až po bod 

13. Dovoľte mi spýtať sa vás, či máte ešte nejaký ďalší doplňujúci návrh dnešného 

programu.  

Neevidujem žiadny ďalší doplňujúci návrh, takže dovoľte, aby sme pristúpili k hlasovaniu 

o programe tak, ako je uvedené v Pozvánke spolu s tromi novými doplnenými bodmi, o 

ktorých zaradení sme rozhodli na spoločnom pracovnom stretnutí predsedov 

poslaneckých klubov a komisií v stredu pred dvoma dňami. Body budú, budú prerokované 

tak, ako vám bolo avizované včera v mailoch, upravené poradie bodov ste dostali na vaše 

stoly, prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz.  



Ďakujem. Konštatujem, že za hlasovalo 38 poslankýň, poslancov, nikto nebol proti, nikto 

sa nezdržal. Program trinásteho zasadnutia Zastupiteľstva BSK bol týmto schválený. 

Dovoľte, aby sme teraz pristúpili k jednotlivým bodom rokovania, ako bod 0 sme zaradili 

informáciu o stave realizácie projektu Kempusu zdravia a športu v Petržalke. O úvodné 

slovo poprosím kolegov z odboru stratégie územného rozvoja a riadenia projektov a 

následne poprosím aj nášho hosťa a generálneho sekretára SZĽH, pána Laža, aby doplnil 

informácie za zväz. Ďakujem.  

Barbora Luka c ova  (riaditeľka Odboru strate gie, u zemne ho rozvoja a riadenia 

projektov)  

Ďakujem veľmi pekne, pán predseda, vážené dámy, vážení páni. Bod 0 je zaradený z 

dôvodu takej morálnej zodpovednosti, ale aj povinnosti vás informovať o najväčšej 

investičnej aktivite, ktorú bude župa vykonávať v najbližších rokoch. Jedná sa o 

informáciu o pokroku v rámci kampusu, zdravia a športu, resp. aj o zmenách, ktoré za 

ostatné obdobie vznikli. Viete, že je to tak, ako som naznačila, najväčšia investícia župy, 

ktorá je financovaná z viacerých zdrojov, tak z vlastných zdrojov, ako aj zo zdrojov 

programu Slovensko, či už z časti, ktorá sa venuje inováciám alebo v časti, ktorá sa venuje 

životnému prostrediu a vnímame ambíciu financovať tento areál aj z dotačných 

mechanizmov, ktoré teda riadi štát a veríme, že budú postupne schvaľované a hovorím 

predovšetkým o fonde na podporu športu. Nachádzame sa, to len pre skratku, 

nachádzame sa teda na našom pozemku v Petržalke pri Slnečniciach s tým, že máme tam 

niekoľko objektov. Z pohľadu župy sme investorom internátu, kuchyne, jedálne, samotnej 

školy a multifunkčnej haly, ako aj celého areálu, teda nazvime to zeleného areálu a 

zároveň športoviská, ktoré je, nazveme to, atletický štadión, ktorý vnútri má zároveň aj 

futbalové ihrisko s plným čiarovaním, atletický štadión vnímame ako atletickú plochu 

ovál, ktorý myslím si, že asi jediný v Bratislave bude štvorkostový a zároveň tam bude 

priestor pre všetkých 10 atletických disciplín desaťboja.  

Stav je nasledovný, máme spracovanú dokumentáciu pre územné rozhodnutie. Viacej 

samozrejme, ak budete mať otázky na tie technologické, technické postupy a projekčné 

postupy, je tu pán Ing. Horváth, ktorý vám veľmi rád zodpovie všetky otázky. Na mne ešte 

informácia, vy ste určite sa aj v predchádzajúcich materiáloch dopočuli alebo získali 

informáciu, že to nie je projekt, ktorý robíme sami osebe a že to nie je projekt, ktorého 

jedinou ambíciou je presťahovať našu strednú školu na Ostredkovej ulici, ale že je to 

vybudovanie vážneho kampusu za účelom prepojenia stredných škôl s aplikovaným 

výskumom na to slúžia aj myslím, že veľmi kvalitné partnerstvo, či už s Fakultou športu 

Univerzity Komenského, ktorá sa zaoberá, viackrát ste to aj odo mňa počuli 

predchádzania invazívnym metódam v oblasti starostlivosti, pohybového aparátu našich 

seniorov alebo budúcich seniorov a zároveň druhou najdôležitejšou témou je 

starostlivosť o našich stredoškolákov a tým nemyslím len tých, ktorí nám chodia na 

Ostredkovu. Všeobecne.  

Mladá generácia podlieha vážnymi civilizačným chorobám, či je to otázke duševného 

zdravia, čoho sme boli svedkami, myslím, že veľkých atakov minulý rok, ale predovšetkým 



fyzického zdravia. Zaoberáme sa témou spolu s Biomedicínskym centrom Slovenskej 

akadémie vied, ktorej sa dá povedať, že je špičkovou inštitúciou na európskom trhu vedy, 

biomedicíny s pani profesorkou Pastorekovou, ktorá dlhé roky robí výskum v oblasti, v 

oblasti verejného zdravia a dopadov civilizačných chorôb, predovšetkým otázky obezity 

a ak to nebudeme riešiť, tak v roku 2050 budeme dávať 3 percentá HDP na dopad v oblasti 

obezity. Pre ilustráciu, Slovenská republika dlhodobo nevie spĺňať svoje záväzky voči 

obrane a NATO. 3 percentá z HDP a už vôbec nie na oblasť vedy a výskumu, čo by sa malo 

tiež dávať 3 percentá HDP.  

Takže si viete predstaviť, aký je to veľký zásah? Ten zásah dosiahne celé hospodárstvo a 

celú fungovanie krajiny. My sa dlhodobo tou témou zaoberáme a v podstate v obidvoch 

prípadoch, či sme podporovali cezhraničné projekty FTVŠ alebo vedecké projekty SAVky, 

tak sú už na svete výstupy týchto projektov a treba ich aplikovať v praxi. A na to bude 

slúžiť kampus, pretože kampus je miesto aplikovaného výskumu, čiže v tej, v tom objekte, 

ktorý je škola na jej prízemí a podzemí sa nachádzajú v podstate aplikačné laboratória, 

ktoré budú slúžiť na dostavanie do praxe v podstate výsledkov výskumu starostlivosti tak 

o seniorov, ako aj o stredoškolákov alebo nazvime to mládež. Rovnako naša škola sa bude 

transformovať, pretože to je hlavná úloha, transformovať naše školstvo na, na študijné 

odbory, ktoré buď zanikli, neexistujú alebo nezodpovedajú potrebám praxe a jednou z 

nich je aj táto starostlivosť. Čiže nám vymizli dietologické sestry mimo medicínskeho 

princípu, ktoré riešia skôr následok ako starostlivosť alebo športoví lekári alebo, alebo 

inštruktori alebo rehabilitačné sestry zase mimo klinických klinických chorôb.  

Na toto budú všetko študijné odbory, ktoré sa dostanú aj na našu školu ostredkovú a 

samozrejme, budú vznikať ich učebné plány s našimi spomínanými partnermi, 

financovanie som naznačila, že máme z programu Slovensko, to sú všetky tie aktivity, 

ktoré sa týkajú, nazvime to objektu školy a výskumného pracoviska, celý areál, 

samozrejme v zmysle aj našich princípov, ktoré dodržiavame pri vlastných investíciách, 

ale aj pri investíciách samosprávy, ktorý motivujeme, je realizácia aktivít v zmysle 

prispôsobenia sa na zmeny klímy, tzn. všetky adaptačné a mitigačné opatrenia budú v 

areáli dodržané a tak isto budú aj komponované stavby, ale aj ten samotný areál na areál. 

By sme veľmi radi získali zdroje z programu Slovensko, ktorý sa týka práve klimatickej 

klimatickej témy, no a na spomínané športovisko alebo atletický areál sa budeme 

uchádzať o externé zdroje, ktoré má, má v pozícii ministerstvo športu a cestovného ruchu.  

Prapôvodne myšlienka vznikla aj ako spolupráca s vybudovaním alebo zabezpečením, 

zabezpečením priestorov pre hokejovú akadémiu. My sme veľa. S ľuďmi okolo Mirka Laža 

debatovali práve to, že infraštruktúra nemá len slúžiť toho jedného percenta, čo oni majú 

samozrejme záujem vybudovať elitu v športoch, ale že popritom práve nastaviť 

športovca, ktorý bude využiteľný a prospešný pre spoločnosť, aj keď nebude vrcholovým 

športovcom, pretože ešte raz, štatistiky hovoria akejkoľvek krajiny, že je to 1  % na to, aby 

sme mali 1  %, tak potrebujeme kritickú masu, ktorá nám vstúpi do systému a zároveň tá 

kritická masa, ak nebude vrcholovým športovcom, potom nám prepadáva akosi 

ekonomicky v spoločnosti, ale aj také satisfed pre spoločnosť a tam my vidíme práve 

priestor, že by pokračovali v štúdiu, či už som to povedala, rehabilitačný technik, 



dietologická sestra, športový lekár, čiže zostávali v tom systéme, pretože ho veľmi dobre 

poznajú sami na sebe.  

Udalosťami, ktoré určite ste zachytili ohľadne Slovanu, kde teda nám zosnul vlastník a 

dediči sa nie úplne prihlásili k našej spolupráce, sme museli trošku transformovať projekt 

v časti, ktorú neinvestujeme my ako BSK, ale v časti, ktorú malo investovať Slovanu. Ja 

som nesmierne rada. A o tom vám porozpráva pán sekretár Ľadového zväzu, že sa k tomu 

prihlásil samotný zväz a že to chce mať ako svoju vlajkovú loď, kde chce spolupracovať 

tak so samosprávou, ale predovšetkým povýšiť takéto športové aj smerom na ten 

aplikovaný výskum. Myslím si, že je to správny partner, s ktorým, s ktorým nakoniec 

oživujeme aj tú časť areálu, ktorá mala slúžiť ako ľadové plochy či bazén a dneska je 

súčasťou materiálu toho nultého bodu aj memorandum, kde nadväzujeme spoluprácu, 

veľmi detailnú spoluprácu, ktorú budeme rozoberať so zväzom. O tom Vám viacej 

samozrejme pán Lažo porozpráva, ale v zásade my vyhradzujeme stále zónu, ktorú sme 

mali vyhradenú na ľadové plochy a k nim by teda bol investor postupne slovenský zväz z 

externých zdrojov alebo z dotácií štátu, ktoré sú na to určené.  

V súčasnosti sa nachádzame v stupni dokumentácia pre územné rozhodnutie, realizujeme 

inžiniering a nasleduje samozrejme dokumentácia, spracovanie dokumentácie 

realizačnej, pracujeme na tomto projekte viac ako 4 roky. Toto nie je projekt, ktorý si 

rozmyslíte a vznikne, keď vznikne výzva. Zároveň spolupracujeme so štátnymi orgánmi 

tak, aby kampusy, ktorých nie je len téma bratislavské, Bratislavského, Bratislavského 

kraja, ale je to téma všetkých ďalších siedmich žúp, aby boli dostatočným spôsobom aj 

vystužené a podporené zo strany štátu, pretože ešte raz, to nie sú fancy budovy pre naše 

stredné školy, to je v zmysle smart špecializácie Slovenskej republiky. Si môžete vybrať. 

My sme si vybrali zdravú spoločnosť. Budete počuť ešte v ďalších bodoch, ktorým ďalším 

risk trojkovým témam sa priznávame v iných kampusoch, je to budovanie 

konkurencieschopnosti našej krajiny, ak to nebudeme robiť, tak nebudeme 

konkurencieschopní a nielen na stredo stredoeurópskom trhu.  

Dobre si pamätáte, že my máme iba 2 veci, ľudský kapitál a vodu, takže toto je o podpore 

ľudského kapitálu, aby sme vôbec vedeli, ako tak ako hospodáriť a byť 

konkurencieschopní na európskom trhu. Ďakujem veľmi pekne. V prípade technických 

otázok bude zodpovedať pán Horváth, v prípade takých tých, by som povedala, 

koncepčných pán Krnčok, ďakujem veľmi pekne, pán predseda.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Veľmi pekne ďakujem, poprosím teraz nášho hosťa, pána Mira Laža, aby povedal pár slov 

tiež za Slovenský zväz ľadového hokeja. Barbora, podľa mňa asi ostaňte ešte vpredu, ak 

by boli nejaké otázky. Je to naozaj obrovský projekt pre BSK a chcem, aby ste o ňom čo 

najviac vedeli a podporovali to, ako ho teraz realizujeme.  

Miroslav Laz o (genera lny sekreta r SZĽH)  

Dobrý deň. Vážený pán predseda, pani poslankyne, páni poslanci, myslím si, že je to asi 3 

roky dozadu, keď sme tu stáli alebo prezentovali sme hokejovú akadémiu s Mirom 



Šatanom a vtedy veľmi úspešne. Zastupiteľstvo zahlasovalo, zahlasovalo za. Je mi veľmi 

ľúto naozaj, čo sa stalo a že pán Hrubý teda takto nešťastne odišiel a Slovan odstúpil od 

tohto projektu a my ako Slovenský zväz ľadového hokeja sme si vtedy povedali, že bolo 

by asi veľkou škodou, keď toto všetko naozaj tam bolo naplánované, aby sa to tam 

neudialo, lebo je to naozaj unikátny projekt. Vtedy sme, v podstate sme sa rozhodli s 

vedením Slovenského zväzu ľadového hokeja, že prejavíme seriózny záujem o toto 

územie.  

A pôjdeme do toho samostatne, teda bez Slovana Bratislava, našim zámerom na tomto 

územie je naozaj vybudovať národné hokejové centrum s kompletným zázemím a s 

kompletnou infraštruktúrou pre všetky naše reprezentácie, či už sú to mládežnícke, 

ženské alebo aj naozaj seniorské reprezentácia, lebo v podstate Slovenský zväz ľadového 

hokeja si vždycky prenajíma zimné štadióny a nemá vlastné zázemie, kde by sme vedeli 

možno na tomto území skompletizovať a pripraviť naozaj unikátne podmienky, ktoré by 

sme vedeli využívať, ale nielen pre hokej, ale samozrejme aj pre rýchlokorčuliarov alebo 

krasokorčuliarov alebo ďalších. V náväznosti, samozrejme na akadémiu, stredoškolskú 

akadémiu, kde ako to už dneska zaznelo, dneska si uvedomujeme aj my, že v podstate 

pracovať na jednom percente alebo možno je to, niekedy je to aj promile, v týchto 

podmienkach je veľká strata a mrhanie, mrhanie v podstate potenciálom.  

Dneska ideme ruka v ruke vzdelávanie a šport a snažíme sa naozaj tých športovcov, ktorí 

nedokážu alebo neuspejú na medzinárodnom fóre a nebudú z nich veľkí, veľkí športovci, 

snažíme sa pracovať s nimi, aby to vzdelávanie práve z nich vytvorilo dobrých ľudí a 

kvalitného človeka do spoločnosti, ktorý tak, ako to už dneska zaznelo, či už sa vráti 

rôznymi, rôznymi formami funkcionár, či už to bude zdravotník alebo to bude masér, či to 

bude rozhodca, či to bude ktokoľvek iný, sa vráti naspäť do systému ako kvalitný, ako 

kvalitný človek.  

Čo môžem ešte povedať k hokejovej akadémii? Hokejová akadémia v podstate by mala 

slúžiť na to, aby stredoškoláci alebo teda naši športovci, ktorí tam budú, mali unikátne 

podmienky na to, aby mohli doobeda, na zdravie, doobeda aj poobede trénovať a vedeli 

sa sústrediť naozaj na to, na čo sú tam. Máme v dlhodobom, dlhodobom záujme alebo teda 

dlhodobom ciele, cieli Bratislavského zväzu ľadového hokeja je vytvorenie 8 týchto 

akadémií vo všetkých ôsmich samosprávnych krajoch, dneska už môžme hovoriť o dvoch 

fungujúcich, a to je Trenčín a Poprad. Takisto by sme chceli nadviazať na to aj tu práve v 

Bratislavskom samosprávnom kraji, preto chceme naozaj deklarovať záujem o toto 

územie, máme, môžem zodpovedne povedať, že máme alokované prostriedky na 

projektovú dokumentáciu, kde vyslovene pracujeme s tým a máme ich na to, máme ich na 

to pripravené, chceme byť, chceme zodpovedne pristúpiť k tomuto a samozrejme, 

kompletné financovanie, ktoré pôjde, či už od nás alebo pôjde od štátu alebo prípadne od 

našich partnerov, aby sme naozaj mali potvrdené, deklarované. Verím, že to bude v 

najbližších mesiacoch a následne potom by sme mohli pristúpiť aj k podpisu podpisu 

zmluvy.  

Momentálne ešte možno môžem povedať, že sme naozaj v štádiu, detailne spracujeme so 



župou a so zamestnancami župy na území, aby sme ho detailne zadefinovali a pomenovali 

veci, ako tam môže Slovenský zväz ľadového hokeja pôsobiť. Takže možno asi toľko, aby 

ste mali, aby ste boli v obraze a ďakujem veľmi pekne.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem pánovi Lažovi, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Ako prvý prihlásený. 

Pán poslanec Cmorej.  

Peter Cmorej (poslanec Z BSK)  

Ďakujem pekne za túto podrobnú informáciu. O stave kampusu v Petržalke. Som sa na to 

niekoľkokrát dopytoval, tak som rád, že ste nám to takto zhrnuli. Keď to človek číta, tak 

samozrejme trošku ho zamrzí, že tie pôvodné plány, ktoré už vyzerali pred nejakým 

rokom, dvoma už tak reálne, tak v podstate padli nám dvaja partneri. Nielen Slovan, ale aj 

VKP Bratislava meno. Žiaľ, teda to vydávanie povolení, tak keď čítam, že stavebné 

povolenie bude možno na konci roku 2025, tak vyzerá to tak, že toto volebné obdobie sa 

tam asi  

so stavebnými prácami začne len veľmi ťažko. Bol by som rád, keby sa niečo z toho 

podarilo. Predsa len, a preto tá moja otázka je, že či rátame ako župa s tým, že budú 

alokované prostriedky v rámci nášho rozpočtu, aby sme začali prípadne aspoň s tými 

športoviskami a s tými spoločnými priestormi, ktoré máme financovať my, ak by aj 

náhodou, čo už, dúfam, že sa nestane nejakým spôsobom, padla aj, aj, aj táto spolupráca, 

ktorá je tu teraz, teraz prezentovaná, čo dúfam, že sa nestane, ale všetci vieme, že ako to 

je s verejnými zdrojmi a s ich financovaním, takže ja pevne dúfam, že toto sa zrealizuje, 

ale ak aj náhodou by tam boli nejaké zdržania alebo niečo, tak či ako župa sme pripravení 

začať s niektorými vecami a najmä so športoviskami, lebo Petržalčania tam očakávajú už 

dlhé roky hlavne športoviská aj vo vlastnej réžii. Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, navrhujem, že vyzbierame najprv otázky a potom budeme naraz reagovať.  

Barbora Luka c ova  (riaditeľka Odboru strate gie, u zemne ho rozvoja a riadenia 

projektov)  

To sú dosť náročné, ale otázky na odpovede.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Dobre, nech sa páči.  

Barbora Luka c ova  (riaditeľka Odboru strate gie, u zemne ho rozvoja a riadenia 

projektov)  

Ďakujem veľmi pekne za pochopenie, pretože sú to komplexné odpovede, aby som niečo 

nezabudla. My už realizujeme, pán poslanec, pretože sme robili prieskumy statické, pôdne 

atď. a nie je to o tom, že všetky objekty budeme robiť naraz. Začíname budúci rok v 

podobe líniových stavieb, pretože to sú peniaze, ktoré nám nikto neprefinancuje, takže 



siete a líniové stavby, ktoré sa týkajú. Aby ste tomu rozumeli, to je vytvorenie jednej štvrte 

Petržalky, my sme asi najväčší verejný developer v území. Neexistuje, aspoň neviem, že 

by verejné investície vytvorili mestskú štvrť. Sa nebavíme o húpačkách, prelieskach a 

ihriskách a zateplení školy. To je vytvorenie jednej štvrte v Slnečniciach. Čo to znamená. 

Líniové stavby na budúci rok, samotné siete, kompozícia všetkých sietí, tzn. aj tie, ktoré 

musíme nadimenzovať na partnerov.  

Cesty budúci rok. Následne nemôžeme robiť prvé ihriská, pretože to sú neuveriteľný 

objem stavieb do pozemných stavieb, školy, výskumného strediska a haly, následne ideme 

do rekultivácie samotného územia. Vraciame sa a samozrejme, aj ten veľký, obrovský 

atletický štadión, to je atletický štadión, to nie je, že niekde spravíme streetbolové ihriská, 

aj tie tam budú a niekoľko pumptrekových dráh, čiže prosím, vnímajme to v kompozícii, 

že je to štvrť. Každopádne začíname, budú, už sme začali, ale to, čo budete vy vidieť, 

líniové stavby, siete nebudete vidieť a budete vidieť, ako, ako sa robia budúci rok a 

prirodzene niekoľkokrát to odznelo aj od pána župana, v podstate v návrhu rozpočtu ste 

to mali a máte, župa je vážnym spoluinvestorom z vlastných zdrojov, dokonca ďalšie 

materiály máte na to naviazané, ako generovať finančné prostriedky do rozpočtu župy z 

dubiózneho majetku.  

Toto všetko sa bude hromaždiť a to rozhodnutie už od pani riaditeľky a pána župana v 

podstate realizujeme druhý rok, že zbierame nevyčerpané, ak to tak môžem povedať 

laicky, peniaze a dávame ich do rezervného fondu, ja tomu hovorím, že do pančuchy, ktoré 

sú disponibilné zdroje na realizáciu všetkých troch kampusov, nemôžeme sa prirodzene 

spoliehať len na externé zdroje a je to úplne normálne, pretože tie externé zdroje 

zafinancujú tú časť, ktorá sedí s programom Slovensko, a preto ja to tak pioniersky 

opakujem, tie 3 časti, ale naozaj siete, líniové stavby, dokonca aj niektoré z tých 

pozemných stavieb budeme musieť byť ako keby toho objektu stopercentným investormi. 

My každopádne budúci rok začíname s realizáciou líniových stavieb.  

Ďakujem s faktickou reakciou Peter Cmorej.  

Peter Cmorej (poslanec Z BSK)  

Ďakujem pekne za uistenie, už som zabudol na jednu otázku. Len či som to správne 

pochopil, ten atletický štadión s tým futbalovým ihriskom uprostred, na to nemáme 

partnera, to budeme realizovať vo vlastnej réžii, resp. samozrejme, ak na to bude nejaká 

dotácia z Fondu na podporu športu alebo takéto niečo a ešte teda, ak viete povedať, že 

možno v ktorom roku by sa mohol ten štadión zrealizovať, teda ten atletický ovál, tak to 

ma tiež potešilo.  

Barbora Luka c ova  (riaditeľka Odboru strate gie, u zemne ho rozvoja a riadenia 

projektov)  

Máme na to partnera, máme na to partnera v podobe atletického zväzu, ale zdrojovosť je 

krytá z fondu na rozvoj športu. Tiež je otázka, čo všetko z toho bude oprávnené, a to je, to 

je legitímne, preto sme aj vo veľmi ako keby prepojení s príslušným ministerstvom aj 

prostredníctvom kolegov Zväzu ľadového hokeja, pretože tam je tiež dôležité, čo všetko 



bude oprávnené a za akých, za akých okolností. Nám sa podarilo pri rozporovom konaní 

zvýšiť objem peňazí, ktoré môžu čerpať samosprávy z celkového objemu 60  000  000. 

Mali by sme sa pohybovať niekde k tridsiatim percentám ročne, ale to je všetko vo vývine. 

Čiže my pracujeme aj na krytí zdrojovosti. Marek, prosím ťa.  

Marek Horva th  

Ten termín. Tým, že vlastne atletický štadión ako taký je v priamom dotyku s ostatnou 

infraštruktúrou, tzn. školy a multifunkčnej haly, tak rátame s tým, že ich budeme robiť 

samozrejme dohromady, aby nedošlo k tomu, že by sa postavil štadión, ktorého 

samozrejme aj zázemie je v tej škole, v multifunkčnej hale a bol zničený, tak ako aj okolité 

stavby a chodníky, tzn, že vlastne máme to rozdelené na etapy tej primárnej 

infraštruktúry, čo povedala pani riaditeľka, kedy začíname budúci rok a potom vlastne 

budeme stavať ako keby unblock tú našu časť aj zároveň s atletickým štadiónom začíname 

26.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Ďalší v poradí je prihlásený pán poslanec Smeja, nech sa páči.  

Martin Smeja (Poslanec)  

Ďakujem za slovo, pekný deň všetkým. Po zverejnení informácie zmenu majetkových 

pomerov v hokejovom klube Slovan som tak trochu tŕpol, že čo bude s týmto projektom 

ďalej. Schvaľovali sme v podstate ešte minulé volebné obdobie a tu by som veľmi rád 

ocenil to, že samotný zväz sa tejto celej aktivite prihlásil a zobral si ju takpovediac za svoju 

a tým pádom tento projekt môže pokračovať. V podstate aj ako amatérsky hokejista. 

Môžem povedať, že tých ľadových plôch je veľmi málo, takže každá ďalšia, ktorá pribudne, 

bude len dobre. A nehovoriac teda o tom, že aj súvisiacou infraštruktúrou toho kampustu 

a že či z ich ďalších vecí okolo vzdelávania sú samozrejme veľmi potrebné a dôležité. 

Takže za mňa tento projekt odmietne, teda zasa opäť dostanem zelenú a verím, že sa 

podarí zrealizovať.  

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, takže rozpravu 

ukončujem, ak by pani Lukáčová ešte chcela záverečné slovo, tak jeho odovzdávam.  

Barbora Luka c ova  (riaditeľka Odboru strate gie, u zemne ho rozvoja a riadenia 

projektov)  

Ja len veľmi pekne ďakujem za podporu a pre všetkých informácie. A vždy v Akčnom pláne 

máte ten aktuálny momentum, čo sa deje s každým jedným strategickým projektom. 

Takže tam aj samozrejme najbližšie v decembri budeme mať ďalší odpočet a teraz ešte 

máme materiály, ktoré sa toho týkajú. Ďakujem veľmi pekne.  



Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, ukončujem rozpravu, dovolím si navrhnúť hlasovať o tom, že 

berieme na vedomie informáciu o stave realizácie projektu Kempusu zdravia a športu v 

Petržalke. Takže ak vás môžem poprosiť, kto je za, za to, že berie na vedomie túto 

informáciu? Poprosím, aby ste hlasovali teraz za, proti a zdržalo sa. Nech sa páči.  

Ďakujem. Ak je s tým v poriadku návrhová komisia, že som uznesenie prečítal ja, tak vás 

poprosím kývnuť hlavou, máme hlasovanie, kde zahlasovalo 45 poslancov, nikto nebol 

proti, nikto sa nezdržal. Konštatujem, že informácia bola vzatá na vedomie a prechádzame 

teraz na bod číslo 1, ktorým je informácia o plnení uznesení Zastupiteľstva BSK s 

termínom plnenia 31.  máj až 31.  august 2024. O úvodné slovo poprosím pani riaditeľku 

úradu Patríciu Mešťan, nech sa páči.  

Patrí cia Mes ťan (riaditeľka U radu BSK)  

Ďakujem pekne, pán predseda, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Predmetom 

tohto bodu je pravidelný materiál týkajúci sa prehľadu plnenia uznesení Zastupiteľstva 

BSK, v tomto prípade s termínom plnenia 31 máj až 31august 24. V prvej časti materiálu 

splnené uznesenia je sumár celkovo 5 splnených uznesení Zastupiteľstva BSK, v druhej 

časti materiálu nájdete odpočet priebežného plnenia celkovo 70 uznesení. V rokovacej 

sále sú samozrejme prítomní príslušní riaditelia odborov a oddelení na prípadné otázky.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, nikto sa nehlási, ukončujem 

rozpravu, odovzdávam slovo návrhovej komisii.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pán župan, predkladáme na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo 

predložené spolu s materiálom. Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím, aby ste o uznesenie hlasovali teraz.  

Ďakujem. Konštatujem, že za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto sa nezdržal, nikto 

nebol proti, uznesenie bolo prijaté v jeho navrhovanom znení. Ukončujem bod číslo 1 a 

prechádzame na bod číslo 2. Tým je monitorovacia správa programového rozpočtu BSK k 

30.  júnu 2024. O úvodné slovo poprosím riaditeľa odboru financií Mareka Vlčeja, nech sa 

páči. Marek.  

Marek Vlc ej (riaditeľ Odboru financií  U radu BSK)  

Ďakujem pekne, pán predseda, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Ide o 

pravidelný informačný materiál, ktorý zachytáva hospodárenie BSK za prvý polrok 2024. 

Materiál obsahuje vývoj všetkých príjmov BSK a takisto odpočtuje všetky výdavky v rámci 

jednotlivých programov a podprogramov, takisto obsahuje aj položkovité čerpanie 

kapitálových výdavkov a na záver ako príloha je pripojená aj aktualizácia investičného 

plánu v časti majetok. Materiál bol prerokovaný v príslušných komisiách bez 



pripomienok. Za mňa asi toľko. Ďakujem pekne.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, ak má niekto otázky na pána Vlčeja, 

nech sa páči, žiadne neevidujem, takže ukončujem rozpravu a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne. Pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím, aby sme hlasovali o materiáli teraz.  

Ďakujem. Konštatujem, že za hlasovalo 41 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto 

sa nezdržal, uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo prednesené. Ukončujem bod číslo 2. 

Prechádzame na bod číslo 3. Tým je Odpočet Akčného plánu BSK pre implementáciu 

programu hospodárskeho rozvoja, sociálneho rozvoja BSK na roky 21-27 s výhľadom do 

roku 2030 za obdobie 21. júna až 20. septembra 24. O úvodné slovo poprosím Barboru 

Lukáčovú.  

Barbora Luka c ova  (riaditeľka Odboru strate gie, u zemne ho rozvoja a riadenia 

projektov)  

Ospravedlňujem sa. Tak, ako som spomínala v tom našom nultom bode. Každé 3 mesiace 

predkladáme pred zastupiteľstvo a samozrejme predtým pred komisie akčný odpočet 

akčného plánu. Ja zdôrazním tie najdôležitejšie investičné aktivity alebo resp. aj obsahové, 

ktoré sa podarilo za posledné 3 mesiace a významným spôsobom prispievajú, nazvem to 

tak, aj napĺňaniu našich strategických cieľov či strategických projektov. V prvom rade 

dôležitá správa pre celú samosprávu. Ministerstvo prijalo návrh revízie operačného 

programu Slovensko. Pre tých, ktorí nie sú starostovia, tí starostovia to rozumejú, čo to je, 

tzn. popresúvali sme financie do oblasti školstva, ktoré je totálne poddimenzované a našli 

sme v podstate každú jednu nevyužitú korunu alebo plánovane nevyužitú korunu, resp. 

aj informáciu z územia, že nie je o ten či onen projekt z iného, z iného opatrenia záujem, 

tak sme presunuli do oblasti školstva a ešte musím povedať teda aj smerom ku našich 

kampus, aj naše kampusy.  

Rovnako sa snažíme získať čo najviac peňazí na tému voda kanál, ktorá je totálne 

poddimenzovaná v našom území. Z pohľadu medzinárodnej spolupráce iba 1 informácia 

pre vás všetkých. Už viac ako rok a pol sme v tých najvyšších štrukturálnych pozíciách, čo 

sa týka samosprávy. Na vyjednávanie nového programového obdobia 27+ a postupne vás 

budeme aj o tých otázkach informovať z pohľadu cezhraničnej spolupráce pripravuje sa 

fond malých projektov z programu Slovensko Rakúsko. Budeme vás informovať 

prostredníctvom nášho informačného bodu. A zároveň boli vyhlásené ďalší zber ďalšej z 

kolozberu projektov na malých projektov. Slovensko, Maďarsko. Prosím všetkým dajte 

vedieť, všetci sa hláste a už bol k tomu informačný seminár a teraz prosím, k tým našim 



investičným veľkým projektom, začíname súťažiť zhotoviteľov na energetickú 

efektívnosť všetkých našich škôl, ktoré sme mali podporené z programu Slovensko. Z 

dopytovej výzvy.  

Ide o 15 objektov, zhruba viac ako 15.000.000  EUR. A zároveň očakávame čo najrýchlejšie 

podpísanie zmlúv aj vo vzťahu ku sociálnym objektom. Všetko je to téma energetickej 

efektívnosti, ktorá sa aj významne rozbehla v oblasti samosprávy ako najväčší objem 

financovania, ktoré máme k dispozícii. Rovnako ja si len dovolím prečítať najzákladnejšie 

informácie k veľkým projektom pri kampuse, športu a zdravia. Ste boli informovaní, že 

sme v stupni dokumentácie územného rozhodnutia, zbierame povolenia. Inžiniering 

Bernolákovský kampus má za sebou architektonickú štúdiu, ktorá vám bude aj v tom 

ďalšom bode prezentovaná, ideme súťažiť projektovú dokumentáciu realizačnú, Modra, 

v podstate rovnako tam je, potom bude informácia, ako budeme pristupovať k 

implementácii, čo sa týka obchvatu, máme aj spracovanú dokumentáciu pre územné 

rozhodnutie, o čom sa vám už informovala, ale v prvom rade veľká informácia, že na 90  % 

máme všetky povoľovačky na stole a Modra, na ktorú sme čakali, má schválený územný 

plán, ktorú dlhodobo sme nevedeli získať. §  25 Záhorská Bystrica, máme spracovanú 

dokumentáciu pre, pre realizáciu stavby a čakáme na územné rozhodnutie líniových 

stavieb, respektíve základnej infraštruktúry Znievska, viete, že tam sme pristúpili k trošku 

k revízii samotného projektu, pretože sa snažíme získať čo najviacej miest pobytového 

charakteru pre spektrum autizmu, pre dospelých klientov, ale máme stupeň 

rozpracovanosť, teda máme spracovanú dokumentáciu pre územné rozhodnutie a 

zároveň už aj schválené od hygieny. K tým ostatným veciam, ktoré sa ešte zaujímate. 

Cyklotrasy. Už spracovávame dokumentáciu pre realizáciu a budeme mať čoskoro aj 

schválené alebo resp. právoplatné územné rozhodnutie, dokumentáciu. Najďalej sme v 

prípade cyklotrasy Malý raj.  

Pardon. Ospravedlňujem sa. Lamač, Dúbravka mesto vyvlastňuje. Veríme, že dostaneme 

sa do stavu, kde budeme môcť realizovať. Informácia už o realizácii projektu, v desiatom 

mesiaci predpokladáme podpis zmluvy zhotoviteľom na časť cyklotrasy Zálesie Most, 

ktorý ideme realizovať a na ktorú bude nasledovať potom lávka Zálesie Malinovo, ktorú 

realizujeme prostredníctvom cezhraničného programu Slovensko, Maďarsko a je v stupni 

dokumentácia pre územné rozhodnutie, toto sú všetko prirodzene schválené projekty, 

ktoré majú svoje krytie tak v rozpočte BSK, ako aj, a väčšina z nich, drvivá väčšina z nich 

z externých zdrojov. Samozrejme, keď by som čokoľvek opomenula alebo máte záujem, 

nejakú detailnejšiu informáciu som vám k dispozícii. Ďakujem, pán predseda.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, poprosím, aby ste sa prihlásili teraz prípadne do rozpravy, ak máte 

záujem, neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam 

slovo návrhovej komisii.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne. Pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 



Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím, aby ste hlasovali teraz.  

Konštatujem, že zahlasovalo 39 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal, uznesenie bolo prijaté v jeho navrhovanom znení. Ukončujem bod číslo 3 a 

prechádzame na bod číslo 4. Tým je Správa z hodnotenia programu hospodárskeho 

rozvoja sociálneho rozvoja BSK na roky 21-27 s výhľadom do roku 2030 za obdobie rokov 

21- 23. Opäť úvodné slovo, poprosím pani riaditeľku Lukáčovú.  

Barbora Luka c ova  (riaditeľka Odboru strate gie, u zemne ho rozvoja a riadenia 

projektov)  

Ďakujem veľmi pekne. Ja som to na komisiách veľmi podrobne rozoberala, ale ak sa 

opýtate, že či to je formálny dokument alebo dokument, ktorým sa vážne zaoberáme na 

inštitúte, tak viete, že odpoveď je písmeno B. Bez takýchto dokumentov a bez takéhoto 

zásadného dátového podkladu a práce a vyhodnocovanie sektorových politík by sme sa 

nikdy nedopracovali k tomu, že nám niekto dá pol miliarda do kompetencií samospráv na 

našom území. Ja by som si vás dovolila upozorniť iba na niekoľko bodov, viacej je 

samozrejme veľmi podrobne aj s vyhodnotením popísanej v samotnom materiáli. 

Pamätáte si, že viac ako 1 volebné obdobie pána Drobu sme sa zaoberali otázkou mobility 

dopravy, či ju máme dobre nastavenú? Považovali sme ju za najväčší problém v 

kombinácii aj životného prostredia. Samozrejme, ten problém stále pretrváva, avšak je 

moc je v obrovskom riešení a má aj svoje, má aj svoje výsledky. Zvyšuje sa nám podiel 

verejnej dopravy tak v meste, ako aj, ako aj na župe, spustili sa infraštruktúra, nielen by 

som to nazvala, že dokončujeme infraštruktúru našich cestných objektov a mostných, ale 

vo veľkom realizujeme podporné infraštrukturálne objekty predovšetkým 

prostredníctvom miest a obcí, ktoré sa týkajú integrovanej dopravy, tiupov, predstupov, 

samozrejme sa nám zrýchlili aj procesy ohľadne cyklotrás.  

To, čo potrebujeme jednoznačne uchopiť do rúk ako územie je električkové radiály, na 

ktoré máme vyčlenené zdroje prostredníctvom kohézneho fondu a ktoré teda boli priamo 

vložené do rúk samosprávy na jej priame riadenie, to je veľká vec, pretože kohézny fond 

nášmu kraju ako jedinému vložil zdroje do priameho riadenia v objeme peňazí viac ako 

teda pardon, 300.000.000  EUR. Z pohľadu životného prostredia veľký problém, ktorý sa 

podieľa, potýkajú naše samosprávy predovšetkým v odpadovom hospodárstve. Zvýšili 

sme mieru separovania a spracovania, ale stále pribúdajúcimi obyvateľmi a nárastom 

tých obyvateľov, viete, že je 110  000 prihlásených obyvateľov, rozdiel, nárast voči 

poslednému sčítaniu. Nám narastá stále komunálny odpad, narastá nám veľmi pomaličky 

objem odkanalizovaného územia. Čiže tam potrebujeme samozrejme predovšetkým v 

Podunajsku aj prostredníctvom externých zdrojov zrýchliť projekty.  

Čo sa nám ale úplne podarilo, je otázka vyriešenia problému kapacít základných škôl, resp. 

materských škôl už nám zostávajú naozaj iba takzvane ohniská tohto problému, ktoré 

budeme viac menej individuálne riešiť tak, ako sme predpokladali, že nám chýba 3 360 



kmeňových tried na začiatku PHRSR a na začiatku programovania, tak dá sa povedať, že 

tou investíciou 63  000  000 sme pokryli zásadnú potrebu, myslím, že sme sa netrafili o 5 

kmeňových tried. Aby ste mali predstavu. Darí sa nám v oblasti turizmu a lokálneho 

produktu a teraz to nemyslím len z pohľadu samosprávy, ale aj z pohľadu participácie 

súkromného sektora a že naozaj sa snažíme držať a hľadať ako keby uplatnenie 

obyvateľov aj mimo Bratislavy, čo je nesmierny dopad na životné prostredie a dopravu, 

čo nám pretrváva a bude nám rásť. Problém zdravotníctva a sociálne veci, či dostupnosť, 

či kvalita, či personál, to bude aj ďalšia debata, či už z pohľadu strategických dokumentov, 

ktoré budeme prinášať na zastupiteľstvo, ale aj z pohľadu koncentrácie rozpočtu 

samospráv, na to by som veľmi rada upozornila, pretože je to pretrvávajúci problém, 

ktorý aj v kontexte s krivkou starnutia, ktorú máme najväčšiu zo všetkých žúp, nás len 

problém bude významným spôsobom trápiť. Už len posledná informácia z pohľadu 

drobnej infraštruktúry sa našim samosprávam darí, majú neuveriteľný nárast podielu 

športovísk malých verejných infraštruktúr.  

Ale aby ste mali predstavu, čím sa zaoberajú osvetlením, cintorínmi, domami smútku, 

verejnými priestranstvami, parkami. Toto všetko naozaj za tie 3 roky enormne vzrástlo aj 

prostredníctvom prirodzene externých zdrojov, ale musím povedať, že vo veľkej tej 

infraštruktúre bola koncentrácia ich vlastných zdrojov a túto by som naozaj ešte raz 

podčiarkla, že programovania, plánovanie majú svoje úspechy, pretože naše samosprávy 

vedia, že do veľkých infraštruktúr ako školstvo, sociálne veci, zdravotníctvo, dopravná 

infraštruktúra, životné prostredie, pripravujú projekty koncepčného charakteru, do 

externých zdrojov a práve do tej malej infraštruktúry, ktorá je možno prirodzenejšia, 

vedia lepšie točiť kapitálové zdroje aj na ročnej báze, tak tu si pripravujú z vlastných 

rozpočtov, o to viac sa im darí a ja by som im chcela aj týmto smerom poďakovať, pretože 

tým pádom pracujú spolu s nami na lepšom živote pre našich obyvateľov. Ďakujem veľmi 

pekne.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Ako prvý sa do nej 

prihlásil pán poslanec Roman Mács, nech sa páči.  

Roman Ma cs (Poslanec)  

Pán predseda, ďakujem veľmi pekne, tá posledná veta, ktorú povedala pani riaditeľka, tá 

je presne taká istá aj od nás z územia. My ďakujeme tiež.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Vďaka. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu ukončujem a 

odovzdávam slovo návrhovej komisii.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli, tak, ako tu bol predložený. 

Ďakujem.  



Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím, aby ste o tomto materiáli hlasovali teraz.  

Za hlasovalo 40 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Ukončujem 

rozpravu k tomuto bodu programu a prechádzame na, ukončujem teda bod číslo 4 a 

prechádzame na bod číslo 5. Tým je návrh na podpis dohody o spolupráci partnerov na 

projekte a návrh na schválenie financovania projektu Royal European Royal Traces v 

rámci programu spolupráce Interreg 6 a Slovensko - Rakúsko 21, 27. Barbora, poprosím 

opäť o úvodné slovo.  

Barbora Luka c ova  (riaditeľka Odboru strate gie, u zemne ho rozvoja a riadenia 

projektov)  

Áno, ďakujem veľmi pekne, zase nadviažem na tie moje posledné 2 vety z 

predchádzajúceho materiálu. My sme pri začiatku programového obdobia jednoznačne 

povedali, že oblasť lokálnej ekonomiky a turizmu, ale aj kultúry nebudeme ako keby 

vtesnávať do programu Slovensko, kde máme obmedzené množstvo peňazí, a to 

konkrétne pre všetkých nás, 15  % do oblasti dopravy, sociálnych vecí, školstva, 

zdravotníctva, ale aj kultúry. A že si ju vyčleníme a túto, a túto oblasť budeme sanovať z 

cezhraničnej spolupráce, kde máme nielen pocit, ale aj história dokazuje, že sme silní. Toto 

je 1 z projektov, ktorý bol dlhodobo pripravovaný a hovorí o komplexnom rozvoji 

prostredníctvom lokálnej ekonomiky a tematických ciest. Záhorie a Malokarpatsko. Je 

venovaný prostredníctvom tematickej cesty Pálffiovci/Esterházyovci, spolupráca na 

úrovni Dolného Rakúska a obidvoch našich mikroregiónov, kde aj to už máme v tom 

úspechy, kde infraštruktúru nerealizuje Bratislavský kraj, ale priamo miestne 

samosprávy. Podarilo sa nám získať zdroje, ak nám prejde tento projekt na Malacký 

kaštieľ a na Plavecké Podhradie hrad, kde teda oni sami budú žiadatelia a spolufinancujúci 

partneri.  

Bratislavská župa je zodpovedná za koncept, za nastavenie toho projektu až do stupňa 

samotného cestovno ruchárskeho produktu. Ďakujem veľmi pekne.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Barbora, ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Neevidujem 

žiadnu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej 

komisii.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne. Pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím, aby ste hlasovali o tomto bode programu teraz.  

Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že za hlasovalo 38 poslankýň a poslancov, nikto sa 

nezdržal, nikto nebol proti. Ukončujem bod číslo 5 a prechádzame na bod číslo 6. Tým je 



návrh na členstvo v záujmovom združení právnických osôb. Klaster energetických 

komunít Slovenska. Barbora Lukáčová, opäť stručné úvodné slovo.  

Barbora Luka c ova  (riaditeľka Odboru strate gie, u zemne ho rozvoja a riadenia 

projektov)  

Ďakujem, ďakujem veľmi pekne. Počuli ste to viackrát, máte to vo všetkých materiáloch. 

Viac ako 30  000  000 sa nám podarí preinvestovať do energetickej efektívnosti, čím 

zvýšime v podstate prevádzkyschopnosť, ale aj efektívnosť prevádzky našich budov. 

Samozrejme, zdravšie prostredie atď. to sú tzv. dopytové projekty alebo projekty 

jednorazové, ktorým sa uchádzame do rady partnerstva. Vymenované ich máte na 

viacerých miestach, aj v akčnom pláne, ale zároveň spolu s veľkými samosprávami 

Ružinov a Petržalka máme veľkú ambíciu pracovať na tzv. zónach, energetických, 

energetických komunitách, energeticky efektívnych zónach, je k tomu, nazvala by som to 

európska legislatíva, avšak stále ako keby krivka, naša legislatíva a 1 z lobistických, a teraz 

to myslím v dobrom slova zmysle, najznámejšia spoločnosť, ktorou sa, ktorá sa zaoberá 

touto témou, je práve definovaná v predkladom materiáli ako združenie, do ktorého radi 

po vašom schválení by sme vstúpili, pretože tam je tep dejín.  

Takže aj z toho pohľadu, pán Kuchová. Zóna a zóna Ružová dolina, implementácia, ale aj 

následná implementácia pre všetky samosprávy, tam sa tvorí návrh legislatívy z pohľadu 

zdola nahor v oblasti energetiky a energetických zón v Slovenskej republike. Ďakujem 

veľmi pekne.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, neevidujem žiadnu prihlášku do 

rozpravy, takže ju ukončujem, odovzdávam slovo návrhovej komisii.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím, aby sme o bode 6 hlasovali teraz.  

Za hlasovalo 37 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Ukončujem 

bod číslo 6. Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo predkladané a 

prechádzame na bod číslo 7. Tým je Ideový zámer rekonštrukcie a investičnej podpory 

centra odborného vzdelávania a prípravy na Halovej 16 v Bratislave. Úvodné slovo opäť 

pani Barbora Lukáčová.  

Barbora Luka c ova  (riaditeľka Odboru strate gie, u zemne ho rozvoja a riadenia 

projektov)  

Ďakujem veľmi pekne. My sme včera s pánom županom a s pánom ministrom za 

prítomnosti, ale aj vás poslankýň a poslancov otvárali posledné z radu COVP čiek, ktorí 

boli podporené v predchádzajúcom programovom období, ktoré boli financované z 



integrovaného regionálneho operačného programu. Hovorím o polygrafickej a už tam 

sme oznamovali ďalšie naše ambície. Je, jednou z nich je aj podpora COVP na Halovej ulici 

v Petržalke, ktoré zároveň má ambíciu a ja verím, že sa nám to podarí do konca úspešného 

dotiahnuť, byť aj centrom excelentnosti pre celú Slovenskú republiku v oblasti multimédií 

a informačno komunikačných technológií. My prostredníctvom programu Slovensko 

budeme predkladať do Rady partnerstva projekt v rámci opatrenia 42, kde chceme 

realizovať prerobenie časti nevyužívaných priestorov alebo degradovaných priestorov 

práve na moderné učebne, ktoré budú v dotyku práve tých dvoch študijných odborov, 

ktoré som vymenovala.  

Stavebné práce sú odhadované, sú odhadované, máme k tomu projekt 800  000, ktoré si 

budeme uplatňovať cez externé zdroje a ma materiálno technické vybavenie oveľa viac, 

to sa pohybuje okolo milióna eur. Ďakujem veľmi pekne, pán predseda.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu aj k tomuto bodu programu. Neevidujem žiadnu a prihlásil sa 

pán poslanec Elalmis, nech sa páči.  

Polat Ealmis (poslanec Z BSK)  

Ja by som chcel pochváliť pani riaditeľku ešte raz. Popri otvorení posledného COVP. A 

veľmi pekne vám ďakujem za vašu snahu o vaše úsilie, ktoré robíte pre naše školstvo a 

moderné školstvo v dvadsiatom prvom storočí. Bolo to úžasné.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, ukončujem rozpravu k tomuto bodu programu, odovzdávam slovo návrhovej 

komisii.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím o materiáli tak, ako bol predložený, ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím, aby sme o tomto bode programu hlasovali teraz.  

Ďakujem. Konštatujem, že za hlasovalo 37 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto 

sa nezdržal, uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo predkladané. Prechádzame, ukončujem 

bod číslo 7. Prechádzame na bod číslo 8. Tým je ideový zámer, rekonštrukcia investičnej 

podpory centra odborného vzdelávania a prípravy na Mikoviniho 1 v Bratislave. Barbora, 

poprosím opäť o úvodné slovo.  

Barbora Luka c ova  (riaditeľka Odboru strate gie, u zemne ho rozvoja a riadenia 

projektov)  

Áno, ďakujem veľmi pekne. Opätovne projekt bol predstavený aj na tej spoločnej komisii, 

ktorá sa venovala oblasti školstva v tej prvej časti. Mikovinka je náš záväzok aj voči 

rozhodnutiu, ktoré padlo pred dvoma rokmi, tromi rokmi ohľadne Pantov a viete, že tam 

bola absolútna konsolidácia našich gastro škôl, plníme záväzok prostredníctvom 



infraštruktúry, ktorá sa nachádza na Mikovíniho, vytvárame centrum gastro priemyslu, 

ak by som to tak mohla nazvať. A zároveň preinvestovávame do celého areálu, ktorý ho 

poznáte na Račianskom parku alebo v časti Račianskeho parku. Jednak neuveriteľné 

zdroje v podobe energetickej efektívnosti, vnútorného prerábania školy, tak naozaj, aby 

slúžila ako gastrocentrum pre všetky naše školy. Koniec koncov sa tam aj presťahovala 

SOŠ Panty a zároveň tam bude fungovať aj školská kaviareň, teda časť využívame 

strategickej polohy, ktorá bude obsluhovať klientov, návštevníkov počas celého týždňa v 

tejto rekreačnej zóne Bratislavy. Ďakujem veľmi pekne, zdrojovosť - Program Slovensko.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Neevidujem žiadnu 

prihlášku, takže ukončujem bod číslo 8. Dovoľte, aby som odovzdal slovo návrhovej 

komisii.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne. Pán župan dajte prosím o materiáli tak, ako bol predložený. Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím, aby sme teraz hlasovali o bode číslo 8.  

Konštatujem, že za hlasovalo 36 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal. Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo predkladané. Ukončujem 

bod číslo 8. Prechádzame na bod číslo 9, ktorým je Ideový zámer vybudovania vinárskeho 

ovocinárskeho kempusu v Modre. Opäť poprosím o úvodné slovo pani Barboru Lukáčovú.  

Barbora Luka c ova  (riaditeľka Odboru strate gie, u zemne ho rozvoja a riadenia 

projektov)  

Ďakujem veľmi pekne. Aby to nebolo len o Akčnom pláne, dovolili sme si predložiť 

komplexný ideový zámer kampusu, aby ste mali ucelenú informáciu. A okrem toho už sa 

ide uchádzať aj o externé zdroje na najbližšiu Radu partnerstva, či už pod, či už v objeme 

peňazí, ktoré sú venované energetickej efektívnosti alebo aj objemu peňazí, ktoré je 

venované alebo opatreniu, ktoré je venované zvýšeniu kvality odborného vzdelávania. 

Len krátke antre, Modra, jediná dneska vinárska vinohradnícka škola na Slovensku. S 

ambíciou po všetkom tom, čo poviem, následne stať sa niečo podobné, ako všetci tí, ktorí 

sa možno danú problematiku zaujímate ako Klosten Neuburg v Dolnom Rakúsku, tzn. až 

po tzv. Qčkové odbory, pozerám na školstvo, ktoré majú zámysel sa stať náhradou časti 

bakalárskeho štúdia, ktoré výborne funguje napr. v Českej republike. Dneska škola 

poddimenzovaná, nie úplne pozitívne vnímaná v samotných zamestnávateľov, našich 

absolventov, je to ale determinované viacerými rokmi, samotnou infraštruktúrou, 

pôsobením školy, atď.  

My vychádzame z nasledovného partnerstva. Prizvali sme k tomu zväz vinárov a 

vinohradníkov, kde jeho predseda je súčasťou našej Rady školy, bol teda navolený a bol 

nominovaný pánom predsedom. Pán Mrva prijal túto funkciu a je súčasťou rady školy. 

Čiže máme najväčší zväz týmto pádom aj na svojej strane a má veľký záujem sa 



spolupodieľať na tvorbe.  

A teraz nemyslím len školy, ale samotného kampusu. Zároveň rôzne iné odborné, 

vinnárske, vinohradnícke a sadovnícke združenia, my tomu hovoríme tzv. mladých 

vinárov, nových vinárov, ktorí vstupujú do systému, či už cech, rôzne ďalšie združenia 

okolo Modry, Šenkvíc, ale aj Pezinka, Svätého Jura, ktorí majú záujem predovšetkým o tú 

druhú časť kampusu, tzn. celoživotného vzdelávania. Prečo je to dôležité? Ja som už pri 

tom zdraviu a športe povedala, že to nie je len o infraštruktúre danej školy, o presťahovaní 

školy, o jej moderných ihriskách či učebniach, naše kampusy budú slúžiť ako takzvane 

sektorové školy. Preto do celého systému vstupuje aj Ministerstvo pôdohospodárstva, 

ktorý bude vnímať alebo už dneska vníma školu ako svoju sektorovú rezortnú školu, tým 

nehovorím, že ju bude zriaďovať, ale tá rezortná škola znamená, že raz verím v brzkej 

dobe a uvidíme, či k tomu nebudeme mať aj uznesenia vlády, sa objaví aj v rozpočte 

Ministerstva pôdohospodárstva. Prečo? Pretože naše rezorty potrebujú mať aj svoje 

vzdelávacie inštitúcie, svoje vedecké inštitúcie, svoje miesto aplikovaného výskumu.  

V prípade všetci tí zase, ktorí sa pohybujú v tom, v tej zóne, neexistuje dneska 

šľachtiteľská stanica, dneska nemáme výskumný ústav, ktorý by sa tejto téme venoval. Na 

druhej strane je to nesmierne perspektívna téma pre celé Malokarpatsko a ostatné 

vinohradnícke regióny Slovenska. Ešte raz, škola nebude slúžiť pre len nás, ja neviem, pre 

nás a pre naše deti, ale bude to centrum vzdelávania, celoživotného vzdelávania pre celý 

segment vinárstva, vinohradníctva a sadovníctva. Našim expertom je pán prof. Hanák a 

známa to ekypa v rámci šľachtiteľstva, ktorý svoju celú profesionálnu dráhu venoval. 

Bohužiaľ Klosten Neuburg a nie našim školám, ale na záver svojej veľkolepej kariéry sa 

vracia presne k nám do Modry, aby nám pomohol s celým tým, s celým tým kampusom po 

jeho obsahovej stránke. A čo je ešte dôležitejšie, ja som to už zdôraznila, my máme na 

palube samotnú inštitúciu Ministerstva pôdohospodárstva, ktorá sídli v Modre, je to 

národné potravinárske centrum výskumné, kde už s nimi spolupracujeme, zdrojovosť a 

čo sa bude diať?  

Ideme kompletne rekonštruovať našu infraštruktúru, ktorá nám patrí. Prišlo, prichádza 

ku výmene pozemkov s evanjelickou cirkvou. Budeme teda investovať takzvane do novej 

školy, do internátu a do výskumného centra. Nielen energetika, ale aj obsah, tzn. 

interiérové zmeny, vybavenie, tak teda na strane nás, ako aj samotného centra a 

najdôležitejšia časť bude v areáli vybudovaný v podstate vinohradnícky závod. Keď to tak 

môžem povedať, jedinečná pivnica podľa najmodernejších trendov, ktorá bude slúžiť 

malým a stredným podnikateľom a zároveň samozrejme našim žiakom a študentom. 

Zároveň do partnerstva vstupuje mesto Modra, ktoré vkladá ako keby do kampusu 20  ha 

svojich viníc, ktoré je posledným v podstate verejným veľkým vlastníkom vinohradov na 

území Slovenska, aby som nebola dlžná zdrojovosti. Energetika z programu Slovensko. 

Obsah zo 4.2 program Slovensko a teraz bude prebiehať naše veľké uchádzanie sa, aj 

verím, že budeme úspešní z programu rozvoja vidieka ešte do roku 2025. Ďakujem veľmi 

pekne, pán predseda.  



Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, neevidujem žiadnu 

prihlášku do rozpravy, takže odovzdávam slovo návrhovej komisii.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne. Pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím, aby ste hlasovali teraz.  

Konštatujem, že za hlasovalo 40 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal, bod číslo 9. Bol prijatý, uznesenie k nemu tak, ako bolo predkladané, ukončujem 

bod číslo 9 a prechádzame na bod číslo 10, ktorý ide v podobnom duchu ako 

predchádzajúce 3 body. Nech sa páči, opäť slovo Barbora Lukáčová.  

Barbora Luka c ova  (riaditeľka Odboru strate gie, u zemne ho rozvoja a riadenia 

projektov)  

Ďakujem veľmi pekne. Posledný z radu kampusov, kampus, bioenergetiky a krajinotvorby 

v Bernolákove. Ako keby sme začali pripravovať posledný, ale má najväčšie, nazvime to, 

realizačné úspechy, pretože rovnako napĺňame infraštruktúru. Po rozhodnutí z roku 22, 

kedy prechádza škola alebo súčasná škola Malinovo aj do Bernolákova. Posilňuje sa téma 

záhradníctvo, zeleninárstvo, ale predovšetkým krajinotvorba vo vzťahu ku zmene klímy. 

Rovnako zostáva tá prapodstata Bernolákova, ktorá bola ako jedinečná 

poľnohospodárska škola predovšetkým zameraná na poľno technológie a techniku a 

zároveň zriaďujeme tam postupne prírodovedné gymnázium, keď to hovorím tak úplne v 

jednoduchosti, infraštruktúra, ktorá, alebo investície do infraštruktúry, ktoré prebehnú. 

Ja som vás predtým informovala, že sme v stupni, že máme za sebou architektonickú 

štúdiu a začíname veľmi aktívne projektovať skleníky a odborné učebne predovšetkým 

pre bývalú školu Malinovo. A to z dôvodu jej umiestnenia už na budúci školský rok v tejto 

zóne a následne samozrejme aj všetky ostatné aktivity. Takže energetika z programu 

Slovensko, obsah, program Slovensko 42 a uvidíme, kde ešte všetky ostatné zdroje a či sa 

k tomu rovnako prizná v tejto časti aj program rozvoja vidieka. Ďakujem veľmi pekne.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Prihlásil sa s faktickou poznámkou 

pán poslanec Kusý, nech sa páči.  

Rudolf Kusy  (poslanec Z BSK)  

Pán župan, kolegyne, kolegovia, za toto zastupiteľstvo tu máme takú prehliadku množstva 

projektov, ktoré župa pripravuje. Ja chcem pekne poďakovať pani riaditeľke, pánu 

županovi a všetkým ostatným, pretože tento rok máme viditeľné viaceré realizácie, 

Bábkové divadlo, synagóga a etc., etc. a zároveň tu vidíme budúcnosť. A. Tak keby som 

nemal pocit, že to preháňam, teraz zatlieskam, pretože a počujem už druhýkrát niektoré 



tie veci a stále pôsobia úžasne. Ďakujem pekne.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne za povzbudivé slová. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do 

rozpravy, takže rozpravu ukončujem. Áno, je pravda, že máme ambiciózne ciele, ale 

myslím si, že sme na dobrej ceste a to, že tento rok je rokom realizácií, je dobré a aspoň 

vidíme, že z tej prvej fázy sa všetko podokončievalo a teraz otvárame v podstate 4 veľké 

nové projekty v oblasti školstva a budeme priebežne žiadať o vašu podporu a vašu 

kontrolu, či ideme správnym smerom ako župa. Ďakujem veľmi pekne, odovzdávam slovo 

návrhovej komisii.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne. Pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím hlasujme teraz.  

Konštatujem, že za hlasovalo 40 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal, uznesenie bolo prijaté v jeho predkladanom znení. Ukončujem bod číslo 10. 

Prechádzame na majetkové veci, bod číslo 11, návrh na vyhlásenie prebytočného majetku 

stavby so súpisným číslom 1216 postavenej na parcele registra C číslo 3511/15 a 

pozemku parcely registra C číslo 3511/15 v katastrálnom území Pezinok. Úvodné slovo 

odovzdávam kolegovi Emilovi Pavlíkovi. Nech sa, pardon pani riaditeľke Patrícii. Mešťan.  

Patrí cia Mes ťan (riaditeľka U radu BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, pán predseda, vážené pani poslankyne, páni poslanci, ujala som sa 

troch nasledujúcich bodov, pretože boli aj diskusie o nich a nadviažem len, čo spomenul 

pán predseda. Máme za sebou takmer, máme za sebou ešte nás október, november čaká 

otváračky veľkých projektov, na ktoré sa naozaj, na ktorých sa veľa a dlhé roky pracovalo, 

aj príprava a realizácia. Pred nami sú ešte ambicióznejšie projekty, lebo ideme do niečoho, 

myslím, čo ani jedna župa zatiaľ neuskutočnila. A to sú kempusy v rozsahu, ktoré tu boli 

spomínané. V celkovom, aby ste si to vedeli navodiť, hovoríme o celkovej investícii, keď 

to tak, len počítam do 100.000.000  EUR, čo nie je zanedbateľné. Nie sme developer, sme 

verejná správa a myslím, že máme na to, veríme si a už isté projekty, ktoré už boli 

spomínané, spomínané, pani Lukáčovou v odpočte máme v takej fáze, kde už nie je cesta 

späť. My vám samozrejme ďakujeme za tú podporu, že ste aj schválili tieto zámery v 

úvodnej fáze, my už sme v dokumentačnej a inžinierskej fáze a tú ste vy na to vaše posty 

a hlasy, ktoré od vás dostávame, sú na to, aby ste tieto projekty naďalej podporili, aby 

naozaj neboli projektové prípravy a práce schované v zásuvkách, čiže možno sa to zdá, že 

tento bod je ďaleko odtiaľ, ale tak, ako sme spomínali, máme 2 covp ČKA pred sebou so 

spolufinancovaním, máme 3 veľké kempusy prelomové na toto obdobie a ďalšie obdobie, 

kedy budú dorealizované županské obdobie, myslím a potrebujeme na to relatívne alebo 

teda nie relatívne asi najväčší zdroj, ktorý zatiaľ sme potrebovali na takéto veľké projekty 



aj zo zdrojov vlastných, zo zdrojov Bratislavskýho samosprávneho kraja, čiže.  

Aj samozrejme, rozpočet, ktorý vám bude o niekoľko mesiacov predložený, aj rozpočty, 

ktoré boli predkladané a všetky návrhy sú veľmi, veľmi pedantne zvažované, čo má pre 

župu význam z dlhodobého hľadiska, nie z krátkodobého hľadiska. Napriek tomu, že tu 

sedíme všetci 4 roky a niektorí viac, ale my sa musíme pozerať na to z dlhodobého 

hľadiska, aby sme naozaj niečo neopomenuli. A čo bolo doteraz napriek mnohým naprieč 

otázkam a pochybnostiam, možno aj tuším trestným oznámeniam pomenované, že to boli 

nie dobré rozhodnutia, stále si za tým stojíme, že to boli veľmi dobré rozhodnutia. Treba 

sa zbavovať neefektívnych majetkov, infraštruktúry, ktorá nemá pre BSK význam, 

nemáme tam z dlhodobého ani strednodobého hľadiska čo umiestniť na to máme Odbor 

stratégie, aby nám robila analýzy a máme ich podložené každé 1 rozhodnutie, ktoré 

robíme.  

Idem späť k jedenástemu bodu, čomu som bola teda vyzvaná. Tento materiál, prečo 

vznikol? Na prvý dojem, sa zdá náš areál, ideme to niekomu dávať, predávať, rozdeľovať 

ideme, ponúkli sme to školstvu, na čo je areál, na čo slúži a na čo je postavený, hej, má 

logiku, má svoju infraštruktúru a čo vie areál pohltiť.  

Boli tam 2 základné impulzy, prečo tento materiál vznikol, jedným impulzom bolo 

stratégia, ktorú ste už schválili, volá sa to, že Regionálna stratégia výchovy a vzdelávania 

v stredných školách BSK na roky 23-25, kde sa už pristúpilo k zlúčeniu Obchodnej 

akadémie a Strednej odbornej školy podnikania, služieb do Spojenej školy, keďže toto už 

bolo schválené logika káže robiť efektívne veci s infraštruktúrou, tzn., že má, dnes máme 

2 školy na dvoch rôznych adresách.  

A na, v areáli, o ktorom dnes hovoríme na Komenského ulici, je dostatočná kapacita na to, 

aby sme my naše vlastné priestory neprenajímali iným školám, lebo však na to je určená, 

ale aby sme tam mali naše vlastné školy, čiže cieľom je, aby zariadenia a okolité celky, 

vrátane športovísk, telocvične, jedálne boli urobené tak, aby vždy pri spojených školách a 

sťahovaní išli tá škola, ktorá sa presťahovala do existujúcej infraštruktúry, mala lepšie 

zázemie a lepšie podmienky, to je naším cieľom, tak sme sa rozhodli, tzn, že škola z 

Myslenickej, ak to správne vyslovujem, ide do, vo februári 26 alebo teda v roku 26 sa to 

ide uskutočňovať do areálu na Komenského. Areál na Komenského ideme zveľadiť, ideme 

tam postaviť alebo zrekonštruovať športovisko, rekonštruovať telocvičňu a jedáleň 

hlavne a samozrejme priestory existujúce, ktoré sú potrebné ešte zveľadiť, keďže je tam 

nájomca a teraz sa dostávam k veci, nájomca je cirkevná škola. Narnia.  

Máme tu aj predstaviteľa pána Baranoviča, ktorý nie je viditeľný, ale hlási sa vzadu na 

prípadné otázky a v tejto logike. Máme tam 1 objekt, ktorý ak niektorý tento areál poznáte, 

ktorý je v havarijnom stave, je opáskovaný a je nebezpečný pre deti. Ten objekt má 

stavebné povolenie, my sme vlastníkom pozemku, sme vlastníkom objektu.  

My nemáme čo s tým objektom robiť, ani rekonštruovať, nemáme tam čo umiestniť, 

nebude nám chýbať pri sťahovaní detí z Myslenickej, takže ten objekt je na zbúranie. 2× 

sme robili odhad nákladov, aby sme mali naozaj posledné čísla. Pohybuje sa v rozmedzí 



okolo 750.000  EUR s DPH búranie tohto objektu. To je vec, ktorú by sme museli urobiť v 

krátkom čase a z vlastných peňazí zdrojov BSK. Vyhodené peniaze pre nás. Nič by tam iné 

nestálo, len by sme to zbúrali a stálo by nás to do milióna, hej? Ako som spomínala v tejto 

súvislosti a v súvislosti, že sme dali výpoveď existujúcim školám, ktoré sú v našom 

objekte, aj škole, cirkevnej škole, Narnia. Narnia ukázala záujem a prejavila záujem, že má 

naďalej záujem v areáli zostať. Začali sme rokovania práve o tomto objekte. Pre nás na 

jednej váhe o šetrenie 710  000 na búranie pre školu Narnia. Je to naozaj zaujímavé, 

zaujímavý areál a keďže sú zvyknutí aj rodičia atď. na tento areál, majú záujem tam 

postaviť vlastnú školu v celkovej sume, myslím, môžte ma opraviť, 5.000.000  EUR. My 

sme začali rokovania, či sa vôbec vieme hýbať s cirkevnou školou narnia o číslach. Dali 

sme znalecké posudky, pozemok, stavebný objekt do 500  000± mať to v materiáli 

vychádza. Povedali sme si splátkový kalendár 5 rokov, úvodná časť 250  000 v prvom 

roku, ostatné v rozsahu 300 rozsahu 3-5 rokov doplatené +spolupodieľanie sa na 

športovom areáli revitalizovanom v sume 200, 230  000 a tu samozrejme jedáleň, čiže pre 

nás naozaj je to pozerajúc sa na to z biznis hľadiska, keď to viem takto pomenovať, z 

hľadiska možnosti rozpočtu a vyhodených peňazí, podčiarknem na búracie práce, ktoré 

sú nevyhnutné. Ak by teda škola Narnia tam nešla, nemala tento záujem. Absolútne skvelé 

riešenie a ja týmto to ukončím a bola by som veľmi rada, aby ste tento materiál podporili. 

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem za úvodné slovo, otváram rozpravu k bodu číslo 11. Nech sa páči, ešte sa o slovo 

hlási predtým pán zástupca riaditeľky úradu Emil Pavlík.  

Emil Pavlí k (za stupca riaditeľky U radu BSK)  

Zverenie s majetkom BSK, tak predaj majetku je dvojkrokový, na tomto zastupiteľstve 

vyhlasujeme len prebytočnosť tohto majetku, aby sme ale odôvodnili, že prečo ho 

navrhujeme vlastne prebytočný, tak sme teraz podanie pani riaditeľky predstavili ten 

návrh a spôsob, ako s tým majetkom v budúcnosti naložíme, čiže dnes budete schvaľovať 

iba prebytočnosť tohto majetku a na nasledujúcom zastupiteľstve v novembri budete 

schvaľovať konkrétne atribúty toho zmluvného vzťahu s Narniou, ktorý ale je podpísaný 

v dôvodovej správe už teraz veľmi podrobne, aby ste teda mali predstavu, akým 

spôsobom s tým majetkom plánujeme nakladať. Len toľko som sa teda dodať, aby to bolo 

jasné, že aký máme ten proces, ktorý nás teraz, teraz čaká.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Poprosím asi vymeniť skrín.  

Ďakujem. Prvým prihláseným je pán poslanec Hrčka, nech sa páči.  

Ja n Hrc ka (poslanec Z BSK)  

Ďakujem. Samozrejme, ja som podrobne počúval tie ideové zámery a určite ako všetci ich 

veľmi vítam. Na druhej strane ako prepájanie, že na to, aby sme na to mali, budeme musieť 

predávať majetok, ja teda som známy tým, že nie som veľkým zástancom predávania 



verejného majetku, a to kvôli tomu, že sa to pravidelne v nejakom časovom horizonte vráti 

naspäť, že potom si tí nasledovníci búchajú hlavu a pýtajú sa, prečo niekto za tých 

podmienok v tom čase predal niečo, čo o iks rokov má úplne inú hodnotu? Ja netvrdím, že 

nemá zmysel niekedy predávať, samozrejme a asi podobný problém alebo teda tú 

filozofiu, ktorú ste tu predstavili, bude mať o pár rokov samotná Mestská časť Petržalka, 

ktorá má síce dostatočné kapacity základných, materských škôl, dokonca bude ich mať 

prebytočné, na druhej strane z hľadiska rozvoja Petržalky bude musieť vybudovať z 

dôvodu dostupnosti obyvateľov materské školy a základné školy v oblastiach, kde nie sú 

a bude musieť riešiť, čo s tým prebytočným, pretože jednoducho bude mať niekde 2 školy 

a bude jej stačiť 1 a napriek tomu, že ich bude stačiť 1, tak bude musieť inú niekde 

budovať, aby nemusela obyvateľom hovoriť, že majú chodiť 2  km do škôlky alebo 5  km 

do školy, čiže netvrdím, že by som principiálne nechápal takúto potrebu, na druhej strane 

priznám sa, že nie som, nie som momentálne presvedčený o niektorých veciach a 

netvrdím, že mám to teda, že tomu rozumiem tak, aby som, alebo že to mám naštudované 

a vedel by som sa k tomu meritórne vyjadriť, ale nie som zástancom predaja, nepáčia sa 

mi predaje, netvrdím, že ich nepodporím v niektorých prípadoch, keď budem 

presvedčený o tom, že to naozaj inak nevyužiteľné napriek tomu, že dokonca s Narniou 

má Mestská časť Petržalka alebo teda so zriaďovateľom Narnie, či už s, ktoré pôsobia v 

Petržalke. Máme veľmi dobrú spoluprácu, veľmi dobrú skúsenosť a teda nejde mi o 

samotného kupujúceho budúceho potenciálneho a ide mi o filozofiu toho, že nepáči sa mi 

predávanie majetku a riešenie vecí predaja majetku verejného, takže za mňa to 

nepodporím. Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Macs.  

Roman Ma cs (Poslanec)  

Vážený pán predseda, pani riaditeľka, v tomto príspevku budem vystupovať v dvoch 

úlohách, v jednej úlohe ako poslanec BSK, kde si nesmierne cením prácu, ktorú vedenie a 

celý úrad robia, lebo tie plány, ktoré boli doteraz urobené a zrealizované a tie, ktoré sú 

naplánované, je skutočne niečo výnimočné na území celého Slovenska. Na druhej ale 

uvedomuje si samozrejme, že na to, aby samospráva fungovala, to je 1, či územná alebo 

miestna, potrebuje peniaze a ideálne, keď tie peniaze sú najlacnejšie a sú naše. Na druhej 

strane však musím povedať, že v prípade, ak by som hlasoval za toto, tak mesto Pezinok 

ako partnera územnej, ako partnera v území by som vystavil konaniu, ktoré nebude môcť 

naplniť, a to z jednoduchého dôvodu. V prípade, ak by ste dali späť ten obrázok, ktorý tam 

bol uvedený, jednoznačne vyplynú 2 dôležité aspekty a to je riešenie dynamickej a 

statickej dopravy.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím technikov, ak vieme sa vrátiť k nákresu, nech sa páči.  

Roman Ma cs (Poslanec)  

Ďakujem veľmi pekne. Čiže ulica, ktorá je tam hore pri futbalovom štadióne Komenského, 



ktorá už dnes je v časoch špičky absolútne plná a zároveň tá druhá ulica, ktorá je pod tým 

areálom, tá, to je ulica, ktorá je za potokom, čiže nehovorím, dynamickú dopravu by sme 

ešte vedeli teoreticky s dopravným inžinierom nejak nastaviť, ale čo sa týka statickej 

dopravy, podľa projektu, ktorý nám v mesiaci august Narnia prostredníctvom svojho 

splnomocnenca doručila na úrad, jednoznačne vyplýva, že podmienky statickej dopravy 

na tento projekt, tak, ako ho oni plánujú postaviť, nebude nikdy naplnený koeficient 

zelene, ktorý je tam stanovený a musím jednoznačne povedať, že v prípade, ak to bude v 

rozpore s územným plánom, mesto Pezinok určite nedá záväzné stanovisko a nepustí to 

do ďalšieho konania. Čiže práve v tomto okamihu. Som v rozpoložení, kde na jednej strane 

chcem, aby župa získavala peniaze, na druhej strane však viem, že keď to sem príde tá 

škola, ak sa nezmení ten projekt, ktorý Narnia predložila, tak tam stáť určite nebude. 

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Pokiaľ uvidím ďalšieho prihláseného do rozpravy, tak pani 

Kristínová, viete nám dať stručné stanovisko k riešeniu statickej dynamickej dopravy.  

Pani Kristínová je vedúca z nášho odboru dopravy. Pán Halabica sa dnes ospravedlňuje. 

Takže ona povie, ako to vidíme my, pán primátor.  

A následne bude do rozpravy zaradený pán vicežupan Štekláč, takže najprv dávam slovo 

pani Kristínovej.  

Bea tka Kristinova  (Odbor dopravy - vedu ca)  

Dobrý deň prajem. Ďakujem, pán predseda, pán primátor. My sme si prezreli to vyjadrenie 

k tomu investičnému zámeru, samozrejme, ja predpokladám, že investičný zámer bol 

predložený a na základe toho bola vydaná územnoplánovacia informácia a celé 

vyjadrenie. Čiže toto je návod, ako spracovať projekt pre Narniu. A predpokladám, že toto 

samozrejme musia dodržať a ten projekt je možné prepracovať, čiže statická doprava v 

tom území, ak dodržia zastavanosť a dodržia zeleň, je možné ešte zozadu z tej Salukovej, 

si myslím, umiestniť parkovanie pre tých zamestnancov a dynamická doprava, tam 

nevidíme taký problém, pretože to krátkodobé parkovanie pri vyložení detí, naložení detí, 

to je možné z tej prednej časti, z ulice Moyzesova, dobre hovorím. Komenského, je možné 

samozrejme tam zaparkovať, vyložiť dieťa a to bude len pre základnú školu. Tí 

stredoškoláci chodia poväčšine všetci sami, takže to je z hľadiska tej dopravy. Ja keď som 

čítala to Vaše vyjadrenie, naozaj tam nevidím až taký strašný problém, lebo tých 

parkovacích miest je navrhnutých 9 pre zamestnancov.  

Školy.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, poprosím o faktickú poznámku pána poslanca Mácsa, chcem sa 

spýtať aj pána Baranoviča, že či by mal záujem prehovoriť na mikrofón pár slov, keby ste 

sa pripravili, zatiaľ odovzdávam slovo pánovi primátorovi, nech sa páči.  



Roman Ma cs (Poslanec)  

Ďakujem veľmi pekne. Tam sú ešte ďalšie skutočnosti, ktoré nie je teraz potrebné 

rozobrať. Ale, pani Kristínová, ja si vážim váš názor, ja len, ja som len považoval za dôležité 

a vyjadriť to, kde môže dôjsť k nesúladu. A tých miest je podstatne viacej ako 9. Ďakujem 

pekne.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, myslím pani Kristinová, že to je všetko, veľmi pekne ďakujem a odovzdávam 

najprv slovo. Ak sa Juraj Štekláč neurazí pánovi Baranovičovi, následne pokračuje 

rozprava.  

Nech sa páči, ja veľmi ďakujem, veľmi pekne ďakujem za príležitosť vlastne mať takéto, 

takéto partnerstvo a možnosť takejto spolupráce a teda nájsť riešenie, kde by sme mohli 

umiestniť túto našu školu, ktorá v súčasnosti teda do nej chodí 220 detí a teda nie je to len 

škola pezinská, ale naozaj škola regionálna, kam chodia deti z veľkej časti tohto, tejto, by 

som povedal, že východo severovýchodnej, časti Bratislavského samosprávneho kraja, čo 

sa týka toho samotného parkovania, tak ja tomu rozumiem tak, že celá teda, že existujú 

nejaké pravidlá tohto prípravy, takéhoto projektu a my sme naozaj, že na začiatku tohto, 

tejto prípravy asi tiež sa nedá očakávať, že my investujeme desiatky tisíc eur do 

kompletného projektu, pokiaľ vlastne nemáme doriešené tieto základné veci ohľadne, 

ohľadne majetku, takže my v súčasnosti komunikujeme s našimi architektami, 

pripravujeme na základe spätnej väzby, ktorú sme dostali zo stavebného úradu mesta 

Pezinok, pripravujeme teda ďalšiu, ďalšiu, ďalšiu iteráciu tohto projektu a samozrejme, 

že toto budeme riešiť a verím, že zasa v spolupráci a v partnerstve s BSK sa tento problém 

podarí vyriešiť tak, aby sme naplnili kritériá, ktoré sú potrebné.  

A zároveň mohli tam, mohla tam tá škola stáť a mohla slúžiť obyvateľom.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči, pán vicežupan, Štekláč. Pán Branovič, keby ste ostali 

ešte chvíľku, možno budú nejaké konkrétne otázky na vás, tak buďte pripravení. Ďakujem, 

dobrý deň, ďakujem za slovo.  

Juraj S tekla c  (podpredseda BSK)  

Ja by som chcel uviesť, že náš poslanecký klub, ktorého členom je aj pán primátor Mács, 

sa stretol k tomuto predmetnému bodu, síce teda nielen k tomuto predmetnému bodu, ale 

teraz hovoríme o tomto.  

Chcem povedať, že sme sa zhodli na tom, že plne rozumieme dôvodom pána primátora 

Mács a plne rozumieme tomu, čo hovorí. Na druhej strane sme si vedomí aj stavu majetku 

BSK v tomto konkrétnom prípade, v akej je situácii a čo je vlastne jeho riešenie. Preto sme 

sa spolu dohodli, že podporíme vlastne tento bod, pokiaľ teda nie je v konflikte s niekoho 

vnútorným videním, takže ho všetci podporíme, s tým, že ale očakávame od Narnie, že 

modifikuje svoj projekt v tom zmysle, aby bolo v súlade s postojmi mesta Pezinok. Čiže 

toto je niekde aj naše nejaké očakávanie. Ak by ste boli schopný, tak by dobre bolo aj fajn, 



keby ste tu dali verejný prísľub.  

A jednoducho teda by som to uzavrel, že náš klub sa chystá podporiť tento bod. Ďakujem.  

Roman Baranovic  (Cirkevna  s kola Narnia v Pezinku)  

Ďakujem. Ja teda môžem povedať to, že to nie je otázka verejného prísľubu. My by sme 

nedostali stavebné povolenie, pokiaľ by sme ten problém nevyriešili, takže určite ho 

budeme riešiť.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do diskusie. Na záver by som chcel povedať 

ja, že argumenty, prečo je toto najrozumnejšie predávať, sme uviedli, veľakrát odzneli a 

chcem zároveň upozorniť, že bod číslo 11 je iba o vyhlásení prebytočnosti tohto majetku, 

zároveň evidujeme teda nejaké výhrady mesta Pezinok. Máme za to, že BSK musí urobiť 

tento prvý nevyhnutný krok na to, aby sme, aby potom sme otvorili dvere pre možnosť 

dohody medzi novým kupujúcim, teda prevádzkovateľom zriaďovateľom školy Narnia a 

Mestom Pezinok. Takže tieto 2 body sú konzekventné, to neznamená, že sa vzájomne 

vylučujú, ale na to, aby mohlo pokračovať rokovanie medzi nami a Pezinkom, tak 

potrebujeme deklarovať, že tento majetok je nadbytočný. Ako som povedal, z akejkoľvek 

strany sa na to pozeráme, tak nedá sa spochybniť neekonomickosť nášho rozmýšľania a 

je to asi jediná správna cesta pre BSK. Z pohľadu úradu.  

Odovzdávame ešte záverečné slovo pani riaditeľke úradu, nech sa páči.  

Patrí cia Mes ťan (riaditeľka U radu BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Ja ani nemám záverečné, len ešte chcem pánovi Hrčkovi, čo bolo 

spomínané, že s predajom všeobecne nesúhlasí. Tuto máme naozaj v rámci areálu 

degradovanú ruinu, to nie je ani budova, to je polootvorená budova, ktorá je na zbúranie 

a Myslenickú, to som nedopovedala. Odkiaľ sa žiaci budú sťahovať. Tá stále bude v 

majetku BSK, čiže tej sa nezbavujeme, ani nepredávame, ani sa nechystáme predávať.  

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

S faktickou ešte pán poslanec Hrčka, nech sa páči.  

Ja n Hrc ka (poslanec Z BSK)  

Ďakujem.  

No.  

Ja som nepovedal, ja som povedal, že mám problém s princípom predaja verejného 

majetku, lebo vždy ako občan, keď som si to čítal, tak som sa spätne udivoval na tom, čo 

všetko ako dokáže kto predať. A hovorím, že neni to úplne principiálne, ako ste povedali, 

lebo princíp by znamenal, že som principiálne proti, a to som dopredu vysvetlil, že viem 

si predstaviť za určitých podmienok. A dokonca samotná Petržalka bude k niečomu 

podobnému musieť pristupovať k zváženiu, čo spraví s tým majetkom, ktorý bude mať. 



Čiže chápem tú filozofiu, ktorú ste tu prezentovali, tam je zjavná a otázka samozrejme 

znie, čo ako naloží s prebytočným majetkom. To, že to je v havarijnom stave, je smutné a 

to je tiež možno nejaký výsledok toho, ako sa staráme o majetok.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ešte 1 faktická poznámka, pán poslanec Elalmis.  

Polat Ealmis (poslanec Z BSK)  

Myslím si, že táto dohoda je vzájomne veľmi spravodlivá.  

A.  

Keď sa k tomu pristúpi, tak určite to potvrdí, ja budem za.  

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ukončujem rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii, nech sa páči.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne. Keďže pozmeňujúci ani doplňujúci návrh nemáme, pán župan, dajte 

prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený, ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím, aby sme o materiáli hlasovali teraz.  

Ďakujem za hlasovanie, konštatujem, že za bolo 41 poslancov, proti nebol nik, traja sa 

zdržali. Ukončujem bod číslo 11 a prechádzame na bod číslo 12. Tým je Návrh na 

vyhlásenie prebytočného majetku a obchodnej verejnej súťaže na prenájom majetku vo 

výlučnom vlastníctve BSK v areáli strednej školy nachádzajúcej sa na ulici na Pantoch, ide 

o štvrté kolo obchodnej verejnej súťaže. Úvodné slovo opäť pani riaditeľka úradu Patrícia 

Mešťan.  

Patrí cia Mes ťan (riaditeľka U radu BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Pán predseda, ja len veľmi krátko k tomuto bodu. V rámci tohto 

materiálu je predložený návrh na vyhlásenie teda štvrtého kola obchodno verejnej súťaže 

na prenájom v rámci tretieho kola bol, totižto nebola predložená ani 1 relevantná ponuka, 

ktorá by spĺňala schválené podmienky súťaže, nakoľko nám však po uplynutí lehoty na 

predkladanie ponúk opätovne bol doručený list jedného z potenciálnych uchádzačov o 

prenájom areálu s informáciou, že nestihol predložiť svoju ponuku, pripravili sme pre vás 

materiál na vyhlásenie štvrtého kola na prenájom tohto majetku. Jedná sa pritom ale o 

rovnakého uchádzača, ktorý nám po neúspešnom druhom kole rovnako avizoval jeho 

záujem a prenájom areálu do tretieho kola svoju ponuku nepredĺžil. Ja som rada, že pán 

Štefánik, ktorý je zástupcom združenia, myslím, alebo neziskovej organizácie, k nám 

prišiel. Je to pán, ktorý má záujem teda ísť do štvrtého kola a kde táto informácia sa teda 

viaže s menom a s entitou tohto pána? Nech sa páči, pán Štefánik.  



Juraj Droba (predseda BSK)  

Odovzdávam, udeľujem vám slovo, aby ste nám povedali k tomu pár slov, viacerí vás 

vidíme prvýkrát, takže nevedeli sme, či existujete. Nech sa páči.  

pa n S tefa nik  

Vážené panie poslankyne, vážení páni, poslanci Bratislavského samosprávneho kraja, 

vážený pán predseda, vážený pán riaditeľka. Som veľmi rád, že som dostal možnosť a 

príležitosť prezentovať náš zámer prenájmu budovy školy bývalej SOŠ na Pántoch 9 v 

Bratislave na dnešnom zasadnutí zastupiteľstva, Zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja. Naše občianske združenie už vzniklo v roku 2012 a teda 

prvoradým cieľom je rozvíjanie aktivít na miestnej úrovni v oblasti vzdelávania, školstva, 

detí a mládeže. Pričom pochádzam z obce Malinovo, kde samozrejme situácia s miestnym 

školstvom je kritická. Naši členovia združenia sú viac menej obyvatelia obcí Chorvátsky 

Grob, Malinovo, Most, Ivanka pri Bratislave atď. proste obcí, ktoré sa nachádzajú v 

blízkosti v Bratislave ako satelitné obce. Ten, tá možnosť kvalitného vzdelávania nie je 

zabezpečená. Samozrejme, potýkame sa aj s dopravnými problémami, zápchy, ranné atď. 

to sú všetko veci, ktoré sú vám samozrejme známe, nakoľko bolo vyhlásené tretie kolo 

súťaže, my sme sa podrobne informovali a teda riešili sme s členmi, či ísť do tohto zámeru, 

pretože samozrejme sme si vedomí, že jedná sa o komerčný nájom, teda je tam nejaká 

požiadavka na sumu mesačného nájmu a samozrejme uvedomujeme si aj vysoký záväzok, 

čo sa týka energií, keďže ročné energie na vykurovanie tej budovy podľa našich odhadov 

presahujú sumu 800.000  EUR a samozrejme mali sme určitý čas na oboznámenie sa aj s 

investičným dlhom na tej budove, pretože predpokladáme, že počas doby nájmu dôjde k 

modernizácii tej budovy na úrovni cca 18.000.000  EUR.  

Vzhľadom na tieto situácie, vzhľadom na letné prázdniny a na množstvo našich členov 

nemali sme možnosť proste zareagovať na tretie kolo, čo samozrejme ma veľmi mrzí, 

pretože o budovy v majetku BSK žiadame pravidelne od roku 2015. Naposledy sa jednalo 

o budovu školy Gustava Čejku v Malinove, na ktorú sme sa teda dopytovali a ktorá bola 

ešte riešená za pána Freša. Bohužiaľ, potom sa zmenili zámery BSK a teda nebolo nám 

vyhovené. V tomto prípade však sa jedná o ekonomický prenájom. Preto po zvážení 

všetkých pre a proti sme odhodlaní podať v štvrtom kole žiadosť a uzatvoriť so 

samosprávnym krajom nájomnú zmluvu na prevádzku teda tejto budovy s vedomím 

všetkých tých finančných konzekvencií, ktoré z toho vyplývajú, pretože ja bez rozhodnutia 

členov, samozrejme ako tretí sektor nie som schopný prefinancovať niekoľko desiatok 

miliónov za 25 rokov, ktoré bude potrebné vynaložiť na nejakú modernizáciu a základné 

fungovanie tej budovy, čo sa týka nášho projektu, samozrejme sme tretí sektor. Situácia 

bola nejasná atď.  

Získali sme podporu aj kanadskej obchodnej komory, rokujeme momentálne aj na získaní 

nejakých ďalších grantov od kanadskej vlády, tzn, že jednalo by sa o medzinárodnú školu 

s rozšíreným vyučovaním francúzštiny, angličtiny, pričom naším cieľom je poskytovať 

najkvalitnejšie možné zdieľanie aj v zmysle momentálne prebiehajúcej škótskej reformy 

na území Slovenska. Tzn. aj na Slovensku v štátnych školách sa ide meniť kurikulum, 



pracuje sa na tom a samozrejme rátame aj s podporou a so zdrojmi z plánu obnovy, kde 

by sme vedeli proste účinne žiadať o tieto prostriedky vzhľadom na všetky vyššie 

uvedené skutočnosti a vzhľadom na to, že čo bol záver a čo som tu odprezentoval, by som 

vás veľmi rád poprosil, ak by bolo možné vyhlásiť štvrté kolo verejnej súťaže, do ktorého 

sa teda aktívne prihlásime.  

A.  

Rátam s tým, že by sme boli vhodným partnerom pre Bratislavského samosprávny kraj. 

Tá budova je účelovo viazaná na školstvo. Viac menej v priebehu leta. My sme si budovu 

technický stav zvonka obhliadli a teda náš záver prijatý je takýto.  

Otázka, či máte nejaké ďalšie otázky.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, ja vás poprosím možno ostať v pohotovosti ešte pri pulte a otvorím rozpravu. 

Ako prvý sa prihlásil pán poslanec Kusý, nech sa páči.  

Rudolf Kusy  (poslanec Z BSK)  

Ďakujem pekne. Iba 1 otázka. Robil som v tomto sektore, takže chcem sa opýtať, 

uvedomujete si, že začína zimné obdobie, budete musieť kúriť a starať sa o tú budovu? 

Máte na účte aspoň takých 100.000  EUR, aby ste zvládli prevádzku na najbližší rok?  

No stačí mi podať áno alebo nie.  

pa n S tefa nik  

Jasné, ja hneď vám odpoviem na túto situáciu. My sme od roku 2015 zbierali už 2 percentá, 

áno, pretože samozrejme, máme kopu členov atď, tzn, že my sme sa pripravovali na túto 

situáciu už dlhodobo, pretože od roku 2015 opakovane žiadame o budovy, tzn, že oslovili 

sme rodičov, oslovili sme vlastne našich členov a máme pripravených momentálne 

223.000  EUR, s ktorými môžme rátať, takže toto je základ. Pre nás je jediná neistá vlastne, 

ktorá vychádzala aj z toho zverejneného materiálu v treťom kole, že momentálne je časť 

tej budovy v podnájme, jedná sa o ten plavecký bazén, tzn, že pre nás je skôr neznáma tá, 

že je tam nejaké združenie, ktoré funguje a prevádzkuje bazén a samozrejme náklady na 

kúrenie toho bazéna môžu byť enormné, tzn, že skôr sa bojíme toho, že nejaké iné 

združenie nám nezaplatí za časť tej elektriky, ktorú resp. plynu, ktorú využíva na výhrev 

tej plavárne.  

Jedná sa o 50 metrový bazén olympijský, tak neviem si predstaviť tie náklady niekoľko 

kilowattov denne, resp. niekoľko metrov kubických plynu, stoviek, ktoré vlastne toto 

združenie momentálne spotrebováva, takže samozrejme, akonáhle bude vyhlásená 

verejná obchodná súťaž a budeme v procese uzatvárania zmluvy s BSK, vstúpime do 

rokovania s týmto tiež združením, ktoré prevádzkuje športový klub, ako sa bude podieľať 

na tých nákladoch, pretože samozrejme doplácať na činnosť ďalšieho združenia pre nás 

je záväzok a môže sa stať, že oni by nás mohli stiahnuť do nejakej platobnej neschopnosti 

alebo do problému.  



Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, odovzdávam slovo pánovi zástupcovi riaditeľky úradu, aj Emilovi Pavlíkovi.  

Emil Pavlí k (za stupca riaditeľky U radu BSK)  

Klub Azeta má právo do 30.  6. ´25 užívať bazén za predpokladu teda, že bude nájom 

schválený a uzatvorený, prípadne záujemcom Dreamland OZ, ktorý tu, ktorá tu teraz 

vlastne stojí, tak súčasťou nájomnej zmluvy je povinnosť nájomcu uzatvoriť podnájomnú 

zmluvu s klubom Azeta, ale zároveň iba za podmienok, že plavský klub Azeta bude kryť 

náklady spojené s prevádzkou toho bazéna a kedykoľvek by ich kryť prestal, tak keby 

môže nájomca odstúpiť od tej podnájnej zmluvy a bazén tým pádom môže vypnúť 

prípadne, hej? Čiže je to ošetrené týmto spôsobom, by, áno, sa nestalo niečo v zmysle, že 

nejaké náklady, ktoré budú potrebné na vykurovanie bazéna, by mal znášať priamo 

nájomca, nie. Ak to podnájomca refundovať nebude, je tam možno samozrejme predčasné 

ukončenie zmluvy pri neriešení platieb o štandardných nastavených lehotách, len to som 

chcel doplniť. Ďakujem pekne.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu ukončujem a 

odovzdávam slovo návrhovej komisii.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne. Pán župan, dajte prosím hlasovať o materiály tak, ako bol predložený. 

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím, aby sme hlasovali o tomto bode programu teraz, tzn. vyhlásiť 

prebytočnosť a štvrté kolo OVS ďakujem.  

Konštatujem, že za hlasovalo 40 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal, bod bol schválený tak, ako bol predkladaný v uznesení, ukončujem bod číslo 12. 

Prechádzame na bod číslo 13. Chcem poďakovať hosťovi, ďakujem, dovidenia.  

Bod číslo 13 je Návrh na vyhlásenie prebytočnosti a na schválenie podmienok OVS na 

predaj majetku v katastrálnom území Rača, vedeného na LV číslo 2258 a LV číslo 4265 

evidovaného Okresným úradom Bratislava katastrálnym odborom okres Bratislava 3, 

obec Bratislava Rača, nachádzajúceho sa v katastrálnom území Rače. Úvodné slovo. Opäť 

pani riaditeľka úradu Patrícia Mešťan.  

Patrí cia Mes ťan (riaditeľka U radu BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, pán predseda. Možno sa to zdá na prvé mätúce, prečo teraz sme 

schválili OVSku na prenájom toho istého objektu areálu? Teraz máme bod na schválenie 

podmienok OVS ky na predaj. Logicky vyplýva z tohto, že keďže ideme do štvrtého kola a 

teraz ste ho schválili na prenájom a výsledky z toho môžu byť s veľkým otáznikom, či 

naozaj aj teda po predslove pána Štefánika, či daný subjekt pôjde do toho, či v závere to 

vy schválite, lebo ešte to budete schvaľovať vy. Tak sme sa rozhodli vzhľadom na to, že 



ide zima, vykurovanie s tým, že naozaj v zlom technickom stave musí ísť naplno, nedá sa 

temperovať, budú vysoké náklady a budeme musieť začať so strážnou službou. Chceme 

tieto 2 procesy, obidve, vlastne obidva vyhlásiť, aby sme mali čo najvyššie možnosti na 

úspech. Úspech nezaručujem. Samozrejme, nikto z nás nemá čarovnú guľu, ale chceme 

obidve možnosti dať a či do jednej alebo do druhej sa adekvátny klient alebo teda 

záujemca, dúfajme, prihlási a splní podmienky.  

Prečo sme teda pristúpili k tomuto kroku a v tomto areáli, s touto budovou školského 

areálu rozumieme všetci tomu, že je to veľmi citlivá otázka. Na stole máme predaj, čo si 

plne teda uvedomujeme, ale vzhľadom na okolnosti, vzhľadom na to, že škola na Pántoch 

už nie je v budove a teda je na Mikovíniho a ako ste počuli, aj COVP následne sa chystá, tak 

školu máme prázdnu, objekt, obrovský objekt je pre župu nevyhovujúci, nemáme ho čím 

naplniť. Samozrejme, mohli by sme vykreovať nejakú školu, len aby tam boli deti, ale to 

nie je účel, hej? My tu sa snažíme o optimalizáciu školstva, efektívnosť, združenú 

infraštruktúru a práve dávať lepšie podmienky nie je horšie. Čiže naplniť takýto veľký 

objekt niečím zmysluplným, tiež nie je jednoduché a hlavne nie je v našej stratégii, tak 

preto tento krok znalecká hodnota tohto objektu bola vyčíslená na cca 24  800  000.  

S tým ideme do súťaže a je to ako minimálna suma, ktorá bude v podmienkach súťaže. 

Toľko za mňa a možno doplní ešte pán Pavlík.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Neviem, Emil, či chceš teraz alebo potom až v rámci reakcií. Nech 

sa páči, dávam ti slovo.  

Emil Pavlí k (za stupca riaditeľky U radu BSK)  

..že v zmysle stredajšieho rokovania poslaneckých predsedov poslaneckých klubov a 

komisií dopĺňame aj uznesenie k tomuto bodu, ja aj prečítam nahlas, o aké znenie sa 

presne jedná a potom poprosím pána predsedu, aby formálne autormedúrou ešte uviedol 

teda, že si to osvojuje. Doplnenie. Uznesenie bolo v časti B3 a B4, pričom znie 

Zastupiteľstvo BSK, žiada predsedu BSK zahrnúť v rámci návrhov rozpočtov BSK v rokoch 

2024 -2030 preinvestovanie sumy zodpovedajúcej výške sumy získanej z predaja 

nehnuteľností uvedených v časti B na tohto uznesenia do oblasti rozvojových projektov v 

oblasti školstva. Bod B4 zabezpečiť vždy do 30.  6. príslušného roka odpočet výšky 

vykonaných investícií v zmysle bodu B3 tohto uznesenia, v zásade je tam pretavená 

žiadosť o to, aby prípadný zisk z predaja a teda bude realizovaný, bol preinvestovaný do 

oblasti školstva, prioritne teda do už prezentovaných rozvojových projektov kempusy, 

ktoré, ktoré plánujeme realizovať.  

Ešte informácie k územnému plánu, v materiáli máte aj tie informácie písomne uvedené. 

My sme dopytovali mestskú časť o informácie k územnému plánu. V zásade sa jedná o ako 

201 občianska vybavenosť s tým, že jedná sa o stabilizované územie, koeficient bývania, 

je tam prípustné 30  %, keď sme si to prerátali s kolegami podľa zastavaných plôch 

jednotlivých budov, v tom území, prípustnosť zastavania na bytové bytový užívanie cca 

16  000  metrov štvorcových podlahovej plochy, dnes tam žiadna taká budova nestojí. Či 



prípadný záujemca takéto niečo realizovalo, to samozrejme závisí na komunikácii s obcou, 

nakoľko sa jedná, ešte raz zdôrazním, o stabilizované územie. Pripomeniem ešte jednu 

odlišnosť od materiálu predtým. V materiáli predtým bola opcia možnosti prenájmu 

areálu školy aj s internátom alebo bez internátu, v tomto prípade sa jedná o predaj výlučne 

areálu školy a prislúchajúce pozemkov bez internátu internát sa predaj sa internátu 

absolútne, absolútne nedotýka. Ten ostal vo vlastníctve BSK.  

Ďakujem pekne.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu ako prvá sa prihlásila pani 

vicežupanka Hitková.  

Petra Hitkova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Ja v prvom rade chcem poďakovať úradu, že tam zapracoval to, čo 

sme požadovali a teda, že sa tie peniažky, ak náhodou sa predá ten areál, budú investovať 

naspäť do školstva. A ja mám takú otázku, lebo pán Štefánik potom v prvom bode odišiel 

a mne teda nie je úplne jasné, či si Občianske združenie Dreamland uvedomuje alebo či sú 

si vedomí toho, že to ideme zároveň ponúknuť na predaj, lebo tie 2 body sú na 

Bratislavského odlišne v tom programe, tak to je jediná otázka moja, že či sú si vedomí, ja 

som pripravená to takto podporiť, ako ste to pripravili, len ma to zaujíma, či oni vedia a 

aká bola ich reakcia na to. Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Nechám doplniť pani riaditeľku úradu ešte informáciu.  

Patrí cia Mes ťan (riaditeľka U radu BSK)  

Takto ešte raz na objasnenie. Obidva body prenájom a predaj OVS, vy rozhodujete vo 

finále, ako dopadne, ak budú záujemci na obidve, to neznamená, že ak bude záujemca na 

predaj a vy sa rozhodnete prenájom, že BSK rozhodne o predaji, hej? Vy rozhodujete, vy 

hlasujete, čiže či si záujemca pán Štefánik uvedomuje, neuvedomuje to, je na ňom, to 

naozaj nebudeme riešiť za neho, ale vo finále je to vaše, vaše posledné slovo, vaše hlasy, 

hej. Keď uprednostníte prenájom s dobrými podmienkami tak, ako sú minimálne 

nastavené, tak pôjdeme do prenájmu, to je celé.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Len doplním, že ideálna situácia teda je, že sa nájdu záujemcovia aj o jedno aj o 

druhé a môžeme si vyberať tú lepšiu z dvoch možností? Pán poslanec Kusý, nech sa páči.  

  

Rudolf Kusy  (poslanec Z BSK)  

Už ide raz 23. Ďakujem pekne. A pochopil som, že internátu sa predaj netýka. Ako je to s 

plavárňou?  



Emil Pavlí k (za stupca riaditeľky U radu BSK)  

Plaváreň je súčasťou školského areálu a teda budovy, ktorá patrí pôvodne určená ako 

škola, tak bazén je súčasťou predaja, to je v rámci jednej budovy v zásade do školy.  

Čiže je.  

Emil Pavlí k (za stupca riaditeľky U radu BSK)  

Je súčasťou predaja.  

Rudolf Kusy  (poslanec Z BSK)  

Jasné, ako za mňa, ja som tiež proti predaju majetku štandardne, ale keď som videl vždy 

tie projekty a potrebu peňazí, tak rozumiem, že ich odniekiaľ zobrať musíme na 

dofinancovanie a prefinancovanie, čiže mňa vyrušuje jediná vec ten bazén, lebo v 

Bratislave sme tak poddimenzovaný s bazénmi, že keby bol verejný prísľub od župy, že sa 

bude aspoň snažiť v rámci toho športovo športového areálu v Petržalke vybudovať 

plaváreň. Hovorím si, poďme do toho.  

  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Bazén je súčasťou projektu, v Petržalke s tým ráta. Takže to je taká stručná reakcia. A ja 

teda verím, že ten bazén v Rači nezanikne ako taký a bude ďalej slúžiť a ten, kto si to buď 

prenajme alebo kúpi, tak bude hľadať spôsob, ako vybudovať ekonomiku aj tohto bazéna. 

Ale to je to len môj odhad. Neviem. Má tam jasné regulácie aj od starostu Rače a pod. čo s 

tým môže alebo nemôže robiť. Je tam územný plán, takže, takže asi takto. Reakcia. 

Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu ukončujem. Ak si niekto 

prosí ešte záverečné slovo, tak odovzdám, ak nie, tak odovzdám slovo návrhovej komisii. 

Nech sa páči.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Pán župan, prosím vás, iba aby to odznelo na mikrofón, že si osvojujete tie body, B3 a B4, 

ktoré prečítal pán Pavlík.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Áno.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujem pekne.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Osvojujem si ich.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Takže budeme hlasovať o uznesení v zmysle doplnenia tých bodov B3 a B4, ktoré boli teda 

o svojené autoremedúrou pánom županom. Pán župan, prosím, dajte hlasovať, ďakujem.  



Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím, aby ste o tomto bode hlasovali teraz.  

Konštatujem, že za hlasovalo 36 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, traja sa zdržali. 

Ukončujem bod číslo 13 a prechádzame na bod číslo 14. Tým je návrh na schválenie 

odpredaja novovytvorených pozemkov v katastrálnom území Rača v prospech Slovenskej 

republiky zastúpený Inštitútom výskumu samospráv medziregionálnych vzťahov 

Slovenskej republiky, ako prípad hodný osobitného zreteľa. Úvodné slovo odovzdávam 

Matúšovi Šarayovi, nech sa páči.  

Aha pani riaditeľke Mešťan, nech sa páči.  

Patrí cia Mes ťan (riaditeľka U radu BSK)  

Áno, ďakujem ešte raz. V tomto bode platia rovnaké vlastne argumenty, ako bolo i v 

prípade návrhu na vyhlásenie OVSky na predaj areálu Na pántoch. Predmetný majetok 

samosprávny kraj ani iný správca nepotrebuje na plnenie svojich úloh v rámci predmetu 

jeho činnosti alebo v súvislosti s ním. Zároveň predmetný majetok neslúži, ani sa 

nepredpokladá, že v budúcnosti bude slúžiť správcovi alebo samosprávnemu kraju na 

zabezpečovanie plnenia jeho úloh. Súčasne ďalšie využívanie tohto majetku vo forme 

prenájmu vyššiemu počtu malých nájomníkov na účely skladových priestorov, výrobných 

hál a kancelárskych priestorov, nie je za súčasných podmienok rentabilný. Videli ste, len 

pripomeniem obrázky na spoločnej komisii reálneho stavu budovy. My sme boli početní 

štáb na obhliadke. Samozrejme nájmy sú tam od 1a pol eura na meter štvorcový do 6 max 

eur na meter štvorcový. Naozaj minimálne, nie ani možno zvýšenia, lebo bol by to skôr 

než výsmech, lebo tá budova je vo veľmi zlom stave, napriek tomu náklady sú v desiatkach 

tisíc eur na mesiac, čiže nám to nepokrýva tie príjmy, ani náklady na budovu.  

V spojitosti so znalcom určenou všeobecnou hodnotou daného areálu v sume 20,5 milióna 

eur, tak považujeme model prenájmu areálu formou čiastkového prenájmu priestorov pre 

vyšší počet malých nájomníkov za finančne neefektívny, preto teda navrhujeme tento 

krok. Prosíme o podporu. Ja ešte poprosím pána Pavlíka, nech sa vyjadrí k územnému 

plánu, aby ste mali celistvý obraz a ešte k jednotlivým detailom.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, nech sa páči, pán Pavlík.  

Emil Pavlí k (za stupca riaditeľky U radu BSK)  

Platí, platí kód 201. Jedná sa o stabilizované územie, pričom možnosťou bytovej, bytovej 

zástavby je 30  %, my sme si pre toto územie rátali aktuálny koeficient a jeho čerpanie. Už 

dnes je prečerpaný aj vo výške 44 a nejaké drobné percent, takže už dnes je ten koeficient 

na nejakú bytovú výstavbu vyčerpaný okolitými budovami, ktoré tam boli, ktoré tam boli 

postavené. K tým podmienkam súťaže len zhrniem teda, že návrh na predkladanie ponúk 

je možné doručovať do 8.  11. vo všetkých tých troch súťažiach, ktoré sme mali tieto pánty 

a Rybničná dokopy.  



A vyhodnotenie predpokladáme okolo 12.  11. s tým, že v decembri v zastupiteľstve by ste 

mali predložené návrhy a ponuky, ktoré prišli a prípadné schválenie, rovnako v tomto 

materiáli platí obdobné doplnenie, ako bolo pri materiáli predtým. Čo sa týka toho 

rozpočtu, ja to formálne aj prečítam a potom vás poprosím, pána predsedu, aby si to, aby 

strana mikrofón formálne osvojil. Navrhujeme teda doplniť v kontexte rokovania 

predsedov poslaneckých klubov a komisií, ktoré sa udialo v stredu, uznesenie o body B4 

a B5. Bod B4 znie Zastupiteľstvo BSK žiada zahrnúť v rámci návrhov rozpočtov BSK v 

rokoch 2024-2030. Preinvestovanie sumy zodpovedajúcej výške sumy získanej z predaja 

nehnuteľnosti uvedených v časti A tohto uznesenia do oblasti rozvojových projektov v 

oblasti školstva, bod B5 zabezpečiť vždy do 30.  6. príslušného roka odpočet výšky 

vykonaných investícií v zmysle bodu B4 tohto uznesenia.  

Ďakujem pekne, pán predseda, poprosím ťa len oficiálne na mikrofón. Uviesť si osvojuješ 

tento návrh doplnenia uznesenia.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Osvojujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu.  

A neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy. Prihlásil sa pán poslanec Cmorej, nech sa 

páči, máš slovo.  

Peter Cmorej (poslanec Z BSK)  

Ďakujem pekne za slovo. Ja len sa chcem uistiť, či som sa ja stratil nejako v kontexte. Teraz 

máme ten bod číslo 14, Návrh na odpredaj novovytvorených pozemkov pre ten inštitút 

výskumu samospráv?  

Emil Pavlí k (za stupca riaditeľky U radu BSK)  

Teraz, teraz riešime bod číslo 13, ak sa nemýlim.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ospravedlňujem sa, ja som urobil chybu v úvode 13.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Teda ospravedlňujem sa, ja som urobil chybu v úvode.  

Pardon, pardon.  

Keď sa vrátite do materiálu, preto som aj omylom odovzdal slovo pánovi Šarayovi miesto 

pani riaditeľky. Štrnástka ide, potom pán Šaray. Bavíme sa o trinástke, Matúš, nech sa páči, 

máš slovo.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Sekundičku. Ja som si teraz všimol, dievčatá.  

Peter Cmorej (poslanec Z BSK)  

No tak lebo však trinástku sme schválili, presne, je to, áno, je to.  



Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Bolo to prehodené v tom materiáli, v tom poradí bodov, ktoré ste dostali ráno na stôl, je 

prehodený materiál, ale ideme podľa Pozvánky.  

Peter Cmorej (poslanec Z BSK)  

Okej.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ďakujem  

  

Peter Cmorej  

Dobre? A toto neni tá Rybničná, hej? Toto je.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Toto je Rybničná.  

Peter Cmorej (poslanec Z BSK)  

To je ryb. Dobre, už som bol zhoda motaný. Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Peter, ďakujeme za pozornosť. Ospravedlňujem sa. Mám to tu aj ja prehodené ešte podľa 

starého, preto som išiel, ako som išiel. Takže Matúš, uveď to prosím ťa, na správnu mieru 

teraz na mikrofón, aby sme vedeli, že o ktorý bod rokujeme a o čom.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Sa hlasuje a teraz hlasujeme o Rybničnej, nazvem to tak, že areál Rybničná, tzn. vyhlásenie 

prebytočnosti a návrh na vyhlásenie obchodnej verejnej súťaže. Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Keďže neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy  

Poprosím, poprosím technikov. Ak svieti zlý bod.  

Ak sa to dá prehodiť na pätnástku.  

Technici poprosím. Áno.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Chvíľu trpezlivosti poprosím. Dobre? Máme tam už pätnástku, takže neevidujem žiadnu 

prihlášku do rozpravy, osvojujem si zmenu, tak, ako odznela slovami pána Pavlíka a 

dovoľte, aby som teraz odovzdal slovo návrhovej komisii, budeme hlasovať potom po 

uznesení o bode číslo 15.  



Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujem pekne, pán župan, dajte, prosím ho hlasovať aj v zmysle doplnia bodov B4 a B5, 

ktoré boli osvojené autoremedúrou. Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem a poprosím, aby sme teraz hlasovali o predkladanom uznesení k bodu číslo 15.  

Ďakujem. Konštatujem, že zahlasovalo 39 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, dvaja 

sa zdržali, uznesenie bolo prijaté a teraz prechádzame teda na bod číslo 14 a ten nám 

uvedie pán Matúš Šaray.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ďakujem pekne za slovo. Sme stále v areáli na Pántoch, kde nás požiadala Slovenská 

republika v zastúpení Inštitút výskumu samospráv, medzinárodných regionálnych 

vzťahov, či vlastne štátna inštitúcia, ktorá tam vlastní budovu o majetkoprávne 

vysporiadanie pozemku pod tou budovou a priľahlého pozemku, bol tam urobený 

znalecký posudok, ide o predaj priľahlého pozemku. Celkový očakávaný príjem je na 

úrovni takmer 400.000  EUR, je tam znalecká cena 212  EUR za meter štvorcový, takže 

poprosím o podporu, ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujeme za úvodné slovo, nech sa páči, otváram k tomuto bodu diskusiu.  

Nech sa páči, pán starosta Chren.  

Martin Chren (poslanec BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. A je to veľmi zaujímavá štátna inštitúcia.  

Ktorá od nás chce odkúpiť ten pozemok. Chcem sa len spýtať, že či je tam možnosť potom 

napr. nadviazať nejakú užšiu spoluprácu, ak by samospráva niečo potrebovala, napr. 

nejaké informácie, tak spýtať sa.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, ešte niekto do rozpravy? Ak nie, tak ešte poprosím pána Šaraya, aby sa vyjadril 

v otázke.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Áno, samozrejme, možnosť spolupráce je vždy, ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Uzatváram diskusiu, návrhová komisia, máte slovo.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme, ďakujeme pekne, pani vicežuplnka, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako 

bol predložený, ďakujem.  



Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Nech sa páči, hlasujeme teraz.  

Za bolo 40 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, uznesenie bolo prijaté. 

Pristúpime k bodu číslo 16 a tým je návrh na schválenie nájmu časti pozemku v katastri 

Nové Košariská pre stavebníka obec Dunajská Lužná ako prípad hodný osobitného 

zreteľa. Úvodné slovo Matúš Šaray, nech sa páči.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ďakujem veľmi stručne. Prešli sme si to na všetko na komisiách. Ide o právny vzťah k 

104  m², kde nás požiadala obec, lebo tam ide budovať cyklotrasu, takže v zmysle toho 

symbolické 1  EURo. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, otváram k tomuto bodu diskusiu. Nemáme nikoho prihláseného, poprosím, páni 

poslanci, máme trojpätinové hlasovanie. Pán Chren, osobitný zreteľ, poďme. Dobre, ešte. 

Ďakujem veľmi pekne, návrhová komisia, veľmi pekne ďakujem, pán starosta.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujem pekne, pani vicežupanka, ideme prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Hlasujeme teraz.  

Za bolo 36 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo 

prijaté, pristúpime k bodu číslo 17. Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena v 

katastri Most pri Bratislave v prospech Západoslovenskej distribučnej. Nech sa páči, pán 

Šaray, máte slovo.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ďakujem. V tomto prípade takisto riešime na základe investora právny vzťah. Ide o 22  m² 

pre Západoslovenskú distribučnú s tým, že je to investor, takže v tomto prípade je tam 

38  EUR za meter štvorcový. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem. Otváram tomuto bodu diskusiu, nech sa páči, pán starosta Zaťovič.  

Martin Zaťovic  (poslanec BSK)  

Ďakujem pekne. Chcem poprosiť do budúcna, či môžu majetkové body ako prvé, dokým 

tu všetci sme a potom tie ostatné body, že dajme majetkové body ako prvé, všetci tu sú 

oni, potom odchádzajú ľudia, aby nebolo naopak dávať majetkové body ako prvé do 

budúcna, ak sa dá. Ďakujem pekne.  



Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem. Sú všetky za sebou, takže, ale je to dobrá poznámka, keď nemáme nikoho 

prihláseného. Nech sa páči, návrhová komisia, máte slovo.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pani vicežupanka, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Hlasujme teraz.  

Za bolo 38 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal uznesenie, bolo prijaté bod číslo 

18, návrh na schválenie zriadenia vecného bremena v katastri Zohor v prospech BSK. 

Nech sa páči, úvodné slovo, pán Šaray.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ďakujem. V tomto prípade zriaďujeme opäť vecné bremeno. Jednak je tam spoločnosť 

Accolade, ide o prevádzkovanie napojenia tzn. to je v ich vlastníctve a následne na ich 

podnet aj verejného vodovodu, keďže je to investor 38  EUR za meter štvorcový. Prešli 

sme na komisiách. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, otváram k tomuto bodu diskusiu, uzatváram diskusiu, návrhová komisia, nech 

sa páči, máte slovo.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pani vicežupanka, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Hlasujeme teraz.  

Za bolo 37 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo 

prijaté, pristúpime k bodu číslo 19. Je to Návrh na schválenie prenájmu futbalového 

ihriska v správe Strednej priemyselnej školy elektrotechnickej v prospech futbalových 

klubov ako prípad hodný osobitného zreteľa. Úvodné slovo, nech sa páči, pán doktor 

Šaray.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ďakujem. Tu sa opakovane vraciame k tomuto materiálu, sme ho tu raz mali, ak si 

pamätáte, bol tam schválený prenájom po dohode so všetkými týmito tromi záujemcami 

v tom čase vo výške 75  EUR za hodinu prenájmu tejto futbalovej plochy, následne po 

schválení nepodpísali tú zmluvu, to uznesenie tým pádom vyexpirovalo a rokovali alebo 

požiadali o úpravu tej ceny, vyšli sme im ako úrad v ústrety, je tu teraz cena, návrh 

65  EUR, tzn. pre objasnenie, lebo aj na komisiách boli otázky. Pôvodné uznesenie už 



neexistuje, tzn. buď im schválime teraz týchto 65 alebo ak je nejaká, nejaký návrh na 

úpravu, tak musí prísť pozmeňovací návrh. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Otváram tomuto bodu rozpravu, nech sa páči, pán starosta Zaťovič.  

Martin Zaťovic  (poslanec BSK)  

Ďakujem pekne. Oni teraz vôbec neplatili, teraz ešte doteraz platili niečo a keď platili, že 

či vieme, koľko sa vyzbieralo peňazí doteraz, keď platili. To sa Miloš pýtal, čo ma takú 

informáciu. Ďakujem pekne.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem. Ideme ďalej a potom zodpovieme otázky, nech sa páči, pán poslanec Barto.  

Martin Barto (Poslanec)  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, chcem vás informovať, že finančná komisia 

tento návrh neprijala.  

Z dôvodu toho, že jednak už na jar sme urobili nejaký ústretový krok voči tým futbalovým 

klubom, v zásade už tých 75  EUR na hodinu bola veľmi priateľská suma a my sme mali 

istú diskusiu, ale nakoniec sme uznali, že je potreba podporiť futbalové kluby, a z dôvodu 

akej istej principiálnosti a z dôvodu toho, že treba proste sa držať dohôd, ktoré sa uzavreli, 

tak nám pripadá ako toto ako neslušné alebo resp. nevhodné, a preto sme nejak toto 

neschválili.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, nech sa páči. Nasleduje pán poslanec Jánošík.  

Juraj Ja nos í k (poslanec BSK)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Ja sa tento, tento moment alebo tento bod dotýka.  

Ako predsedu zväzu. Áno, súhlasím, čo povedal kolega poslanec, že hneď v tom prvom 

jednaní mali, malo sa to ináč riešiť, len oni si potom uvedomili, lebo prakticky od 6 do 15 

rokov v týchto troch kluboch, ktoré tam chcú hrať, je okolo 600 detí. Len na porovnanie, 

Bratislavský futbalový zväz má od 8 do 19 rokov cez 9000 mladých športovcov, čo je raz 

toľko ako všetky ostatné zväzy v Bratislavskom samosprávnom kraji, keď si pozriete 

Východoslovenský alebo Stredoslovenský zväz, aký je, celé stredné Slovensko od Poľska 

po Maďarsko, má nejakých 13  000 detí a my tu v Bratislavskom kraji máme 9000 a je tu 

strašný problém. Aj čo bol nultý bod. Tu sa ide tiež, že si akadémia Slovenského 

futbalového zväzu. Zlaté piesky a proste Kuchajda alebo ten stav je zlý. Ja by som len chcel 

povedať, že keď som sa vyprával s predsedami klubov, samozrejme, budú to musieť platiť 

rodičia, lebo len tak na prirovnanie.  

Karlova Ves je útvar talentovanej mládeže. Neviem, koľko im schválilo Mestská časť 



Karlova Ves, ale len tak na prirovnanie, poviem vám porovnateľné kluby, ktoré sú ÚTMK. 

Dotácia z miest Michalovce 234, Vranov 210, Poprad 126, Stredoslovensky Rimavská 

Sobota 130  000 dávajú na futbal, Prievidza 130, Púchov 175 a v Bratislave je v 

Bratislavskom kraji, čo sa týka mestských častí, je to jedna katastrofa. Čo sa týka 

vidieckych klubov, tak skutočne klobúk dole pred Malackami, Rohožníkom, Tomášovom, 

Rovinkou, napr. obec Rovinka, ktorá má 4000 obyvateľov, dostala 50  000 kus energie, 

čiže zhruba 65  000. Čiže toto budú platiť rodičia. A preto by súhlasil všetkých poprosiť 

teraz, ako aj predseda komisie, aj ako predseda zväzu, aby sme schválili tú sumu, ktorá je 

navrhnutá nová, 65  EUR. A budem vám za to všetkým vďačný.  

Ešte raz ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, nech sa páči. Nasleduje pán vicežupan Štekláč.  

Juraj S tekla c  (podpredseda BSK)  

Dobrý deň, ďakujem za slovo. Ja takisto by som chcel požiadať o podporu. Ja som si 

vedomý toho, čo hovorí pán poslanec Martin Barto, aj toho stanoviska tej finančnej 

komisie, že teda nejaké dohody sa majú dodržovať. Ako kluby pôvodne s tou pôvodnou 

navrhovanou sumou súhlasili, ukázalo sa však, že pravdepodobne táto suma je pre nich 

neudržateľná, preto došlo vlastne k poníženiu tej sumy o vlastne tých 10  EUR z tých 75 

na 65. Čiže nešli sme, nešli sme ako BSK nejak prudko s cenou dole. Treba povedať, že 

Dúbravka aj Karlovka nepatria medzi najbohatšie mestské časti. U Dúbravky je to ako skôr 

opačne. Je to dané teda aj tým obyvateľstvom, ktoré sa tam nachádza, ako povedal pán 

kolega Jánošík, tak v konečnom dôsledku to bude prenášané na tých rodičov. Čiže sú to 

mládežnícke kluby, nie sú to veľké komerčné kluby.  

Preto by som podporil, že by ste, že by som požiadal, že by ste podporili vlastne toto 

uznesenie na podporu mládežníckeho a žiackeho športu. Ďakujem pekne.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

S faktickou, nech sa páči, pán starosta Začovič.  

Martin Zaťovic  (poslanec BSK)  

Ďakujem pekne. Súhlasím úplne s Jurajom, to poviem, že aj Karlovka je chudobná, 

podobne ako my sme takých najchudobnejší rovnako. Ale jedna vec, mám už informácie, 

že aj toto sa im zdá veľa.  

Čo je pokračovať ďalej? Neviem, lebo keď tam chodia obyvatelia, tam chodia zadarmo, 

obyvatelia chodia zadarmo tam športovať, napriek tomu má zaplatiť, že ako to ošetrené, 

lebo teda oni, športové kluby tam prídu a budú športovať zadarmo, neobjednajú si to a 

teraz nemáte šancu s tým nič urobiť. Čiže ja by som možnože navrhoval do budúcna, či sa 

to nedá urobiť, radšej budúci rok, že dať im nižšie nájomné, ale vylúčiť z dotačnej schémy 

a toto isté, že nebudú sa do dotácie žiadať od župy, lebo majú nižšiu sumu a tým to vlastne 

celé ošetrené. Ale to ide o nápad, lebo bojím sa, že to zas nejako nedopadne dobre, lebo 



fakt niekoľko sa vybralo peňazí doteraz a či vôbec som nejaký efekt, že, koľko to stojí tá 

suma? Tam to len také otázka, lebo viem, že už informácie, že sú nespokojné aj s tou 

sumou, tak neviem, ak to bola dohoda, fakt neviem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Pán starosta Švaral.  

Peter S varal (poslanec BSK)  

Ďakujem za slovo. A nechcem znova robiť chytrého Juraja. Vie, že som sa už predtým, keď 

bol schválené, tá suma, ktorú mali doteraz, pýtal, že či to naozaj takú sumu chcú a povedal, 

že áno, ako som povedal, bežne mi na vidieku sa snažíme šport podporovať, bežne mestá 

a obce na vidieku futbal dotujú a častokrát majú, buď majú kluby ihriská, grátis a majú 

ihriská, sa prispieva. To, že sa v Bratislave športová infraštruktúra rozkradla, rozbila a 

zničila za posledných 30 rokov je smutná vizitka mesta Bratislavy. Ako je mi to ľúto. A 

potom to vyzerá tak, že nesystémovo, že boli časy, keď Juraj alebo tu tú muziku v 

bratislavskom futbale tvrdia a je to chyba v systéme, keď dedina ako Rohožník hral druhú 

ligu, keď Malacky hrali, Juraj,boli ste v druhej lige či neboli ste, neboli ste ešte.  

Ešte len pôjdete, proste je to chyba v systéme celkom a mohli by ste sa ináč aj vy na BFZ a 

SFZ zamyslieť nad systémom podpory športu, lebo vy tým klubom veľkú časť tých peňazí, 

ktoré my ako samospráva klubom dáme na podporu, beriete na všetkých možných 

poplatkoch, len toľko. Ako jasné, že podporme, nech majú nižšie. A futbalisti z tejto tzv. 

našej regionálnej BFZ ligy tzv. električkovej ligy, keďže veľká časť tých klubov, stačí im na 

cestovné ísť električenka, kdežto tie kluby z vidieku, ako si to odcestujú. Taktiež nech si 

rozmyslia, že čo vlastne chcú, nie, že dajú žiadosť, je im schválená, potom dajú ďalšiu 

žiadosť, je schválná, ďalšia, však nech si tu prepočítajú najprv pokus a nech si vydajú, 

koľko sú schopní ochotní, dávať.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, nech sa páči, znova, pán poslanec Jánošík.  

Juraj Ja nos í k (poslanec BSK)  

Ja by som len chcel povedať, že hýbem sa aj v klube na klubovej úrovni 28 rokov v 

Dunajskej Lužnej, môžem povedať, že od roku 2018 na amatérsky futbal, na 

infraštruktúru, čo nikde nebolo nikdy. Dúfam, že teda bude, lebo komunikuje sa s 

ministerstvom športu. Išlo o 13.000.000  EUR. Musím povedať, aby ste vedeli, že všetci 

rozhodcovia, všetkých mládežníckych kategórií na celom Slovensku, platí Slovenský 

futbalový zväz, áno, prvú a druhú ligu platí Slovenský futbalový zväz a je tam silný sponzor 

Niké, ale o tom to nechcem rozvádzať. Čiže, robíme všetko, čo sa dá. Skutočne sú tie 

poplatky, ale sú za kredity, ktoré dostávajú kluby na počet mládežníckych mužstiev, 

dostávajú členské. Samozrejme, boli by sme radšej, lebo máme Družbu. Teraz bude mať 

veľký juhomoravský futbalový zväz, Gyorsky futbalový zväz Belehradský. My sme úplne, 

ale úplne v suteréne, to je, jak dotuje aj samospráva alebo župa, juhomoravský futbalový 

zväz, je to okolo 100.000  EUR a keď som sa opýtal predsedu Juhomoravského 



futbalového zväzu, či tam niekoho má, hovorí nie, na čo by som tam mal niekoho? A o 

Gyori a o Krakowe to ani nehovorím, to by ste sa tu, asi by ste mi neverili? By ste si mysleli, 

že som psychopat. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, uzatváram rozpravu, ale poprosím ešte, pán doktor Šaray, na otázku pána 

starostu Zaťoviča.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ďakujem. Na základe tej pôvodnej zmluvy, ktorá bola schválená aj pre tie uznesenia, 

neboli podpísané zmluvy, takže na základe toho nevyužívali. 1 z tých klubov možnože išiel 

systémom objednávok priamo so školou, takže tam vieme preveriť, že koľko sa vybralo, 

ale tie ďalšie 2 kluby, tam je to ešte vo vývoji, pretože 1 hrá ešte stále na Patrónke, v 

priestoroch, ktoré užíva a myslím, že aj Futbalový klub polície ešte hrá na pôvodnom 

ihrisku, kde sa obávali, že už mal ísť do rekonštrukcie, takže tam je to v tej, v tom vývoji, 

že oni ešte hrajú na pôvodných ihriskách, tak nepotrebovali ešte toto riešiť a 1 klub hrával. 

Tam vieme preveriť tú sumu.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, ešte potrebujete to doplniť? Nech sa páči, ešte.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ešte, ešte naozaj na vysvetlenie. To pôvodné uznesenie, keďže bolo vo februári a bolo na 

180 dní, tak vyexpirovalo, tzn. my už sa o pôvodnom uznesení nebavíme. Teraz máme 

nový materiál, kde sme im vyšli v ústrety. Po 65  EUR. Preto som vysvetľoval, že ak bola 

pripomienka finančnej komisii, že vráťme sa k pôvodnému, museli by sme tam dávať 

pozmeňovací návrh a navyšovať to. Teraz úrad predkladá to, čo sme si s nimi dohodli, 

65  EUR za hodinu prenájmu. Jedine toto máme na stole. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, nech sa páči.  

Emil Pavlí k (za stupca riaditeľky U radu BSK)  

Ja len teda až doplním Matúša, lebo tým pádom, ak toto neschválite, tak nemáme s nimi 

žiadne zmluvy, aby to bolo zrejmé, hej, že teda ak chceme ísť na sumu vyššiu, musíme dať 

pozmeňovací návrh, teda niekto z vás poslancov.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, uzatváram rozpravu, návrhová komisia, nech sa páči, máte slovo a poslanci sa 

vyjadria hlasovaním.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pani vicežupanka, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem.  



Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Hlasujeme teraz.  

Za bolo 40 poslancov, proti bol 1, dvaja sa zdržali. Uznesenie bolo prijaté, bod číslo 20, 

návrh na schválenie nájmu časti cesty 3/62 pozemku v katastri Dedinka pri Dunaji pre 

stavebníka obec Nová Dedinka, ako prípad hodný osobitného zreteľa. Nech sa páči, pán 

Matúš Šaray.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ďakujem pekne. V tomto prípade opäť vychádzame v ústrety obci, ktorá už zrealizovala 

stavebné úpravy na ceste, len zabudli, že na to potrebujú stavebné povolenie, takže dnes 

sú vo vybavovaní dodatočného stavebného povolenia, a preto len prípad. Potrebujú od 

nás právny vzťah.  

Keďže schvaľujeme nájom, ....  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, otváram k tomuto bodu diskusiu, uzatváram návrhová komisia, nech sa páči.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pani vicežupanka, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, hlasujeme teraz.  

Za bolo 40 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo 

prijaté, bod číslo 21 je návrh na schválenie zámeny pozemkov medzi BSK a obcou Gajary, 

ako prípad hodný osobitného zreteľa. Nech sa páči, pán Matúš Šaray, máte slovo.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ďakujem pekne. Jednoducho zamieňame 27  m nášho pozemku, ktorý je pod chodníkom, 

ktorý ide obec realizovať alebo teda rekonštruovať a my získavame zase takisto 27  m pod 

našou cestou. Takže zámena jedna k jednej. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, otvárame diskusiu, nemáme nikoho prihláseného. Návrhová komisia. Nech sa 

páči.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pani vicežupanka, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, hlasujeme teraz.  



Za bolo 41 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo 

prijaté, bod číslo 22 je Návrh na schválenie predloženia nájmu objektu na Kľukatej ulici v 

Bratislave, v Ružinove a priľahlého pozemku vo vlastníctve BSK. Ako prípad hodný 

osobitného zreteľa. Zmenou uznesenia zo dňa 12.  12. 2014. Úvodné slovo Matúš Šaray.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ďakujem. Tu ide o prevádzku bezpečného ženského domu v časti Ružinov. Ten projekt sa 

osvedčil, predlžujeme im ten nájom opäť o 1 kalendárny rok. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Otváram rozpravu, uzatváram rozpravu, návrhová komisia, nech sa páči.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pani viceš Manka, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, hlasujeme teraz.  

Za bolo 41 poslancov, nikto nebol proti, nikde sa nezdržal hlasovanie, uznesenie bolo 

prijaté, bod číslo 23 je návrh na schválenie odplatného prevodu stavebného objektu, 

rozšírenia komunikácie, vrátane pozemkov pod stavebným objektom číslo parc.  407/3 a 

418/3 v katastri Miloslavov, vlastníctvo obce Miloslavov do vlastníctva BSK. Nech sa páči, 

pán Šaray.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ďakujem. V tomto prípade my nadobúdame časť cesty, ktorú vybudovala obec v rámci 

rozšírenia a aj majetkoprávne vysporiadané 2 pozemky pod touto cestou, takže tu 

nadobúdame majetok. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Pekne, otváram diskusiu, uzatváram diskusiu. Návrhová komisia.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne pani vicežupanka dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem. Hlasujeme teraz.  

Za bolo 41 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo 

prijaté, bod číslo 24 je návrh na schválenie nájmu hnuteľných vecí neziskovej organizácie 

Ekocentrum Čunovo, ako prípad hodný osobitného zreteľa.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ďakujem. Zriadili sme neziskovú organizáciu Čunovo, ktorá prevádzkuje Ekocentrum. 



Vzhľadom na to, akú má právnu formu, nemôžeme ten majetok zveriť do správy ako 

rozpočtovej alebo príspevkovej organizácii, tak je tu forma takéhoto nájmu za symbolické 

1  EUR. Súpis majetku je priložený.  

Ďakujem, ďakujem.  

Otváram diskusiu, nech sa páči, pán starosta Hrčka.  

Ja n Hrc ka (poslanec Z BSK)  

Ja len krátku technickú. Ja som ešte v živote nevidel schvaľovanie hnuteľného majetku 

ako osobitný zreteľ, tak len či je to, lebo nehnuteľný majetok, chápem, ale hnuteľný 

majetok do nejakej výšky je v nejakom režime, ale nestretol som sa s tým, tak len ma to 

prekvapilo. Vďaka.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Nech sa páči, vyjadríte sa páči.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ďakujem. Vzhľadom na to, že ide o nové veci a je tam vyššia hodnota podľa zásad 

hospodárenia máme, že aj pri nakladaní s majetkovými právami nad 35  000 a to sú všetko 

novonakúpené veci, takže z tohto dôvodu.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem. Nie je niekto prihlásený. Uzatvárame diskusiu, návrhová komisia. Máte slovo.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pani vicežupanka, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, hlasujeme teraz.  

Za bolo 41 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo 

prijaté, bod číslo 25 je návrh na schválenie rozšírenia predmetu nájmu nebytových 

priestorovov v stavbe so súpisným číslom 1542 postavenej na pozemku v katastri 

Petržalka o nebytové priestory na druhom nadzemnom podlaží o celkovej výmere 

106,470,003 štvorcového metra spoločnosti ich Bratislavská integrovaná doprava 

akciovať spoločnosť, ako prípad hodný osobitného zreteľa. Nech sa páči, úvodné slovo. 

Pán Šaray.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ďakujem. Ako hovorí názov, prenajímame ďalšiu časť priestorov na Jankolovej 6. BIDka 

tam je situovaná na prízemí, zrekonštruovali sa jej priestory na poschodí, tak im ich 

dávame ďalej do nájmu. Ďakujem.  



Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, otváram tomuto bodu diskusiu, nech sa páči, pán starosta Hrčka.  

Ja n Hrc ka (poslanec Z BSK)  

Ja len krátku poznámku. Samozrejme rozumiem, že z hľadiska efektívneho nakladania s 

majetkom sa župa a teda aj iné inštitúcie, ktoré poznám, snažia využívať majetok nejakým 

rozumným spôsobom. A toto je areálová bývalá materská škola. Netvrdím, že teraz, ale 

možno z hľadiska budúcnosti a koncepcie by sa zišlo zaoberať tým, že či administratívne 

časti budovy sa nevedia dať do iných priestorov, lebo subjekty alebo činnosti 

zabezpečujúce, či už mestskou časťou, mestom alebo župou, ktoré potrebujú areál, majú 

iné požiadavky, tam je de facto nevyužitá časť areálu. Tak len možno z hľadiska stratégie, 

netvrdím teraz možno najbližších troch, štyroch, piatich rokov, zvážiť, že či nemá zmysel 

administratívu prehadzovať do štandardných administratívnych priestorov a budovy, 

ktoré sú v areáloch a využívať na niečo, čo sú potrebné budovy, ktoré areál potrebujú, 

lebo tie sú potom zas problematické nahradiť, čiže to len dávam v potaz, či sa tým náhodou 

nejak nezaoberať. Nebude sa týkať asi iba Petržalky, možno v takýchto nejakých iných 

budovách sídlia iné veci, ktoré sú kancelárskeho typu a z dlhodobého hľadiska by to 

možno trebalo upratať. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujeme pekne za podnet, keďže nemáme nikoho už prihláseného. Uzatváram diskusiu. 

Návrhová komisia. Nech sa páči.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pani vicežupanka, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, hlasujeme teraz.  

Za, bolo 38 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, uznesenie bolo prijaté. Bod 

číslo 26 je návrh na schválenie nájmu pozemkov a nebytových priestorov Spojenej škole 

Dúbravská cesta 1, ako prípad hodný osobitného zreteľa. Nech sa páči, pán Šaray.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ďakujem. To sme v areáli na Patrónke, táto škola je tam dlhodobo etablovaná, len idú do 

iných priestorov historicky, ktorí si pamätáte, oni boli v jednej časti budovy, kde došlo k 

devastácii strechy atď. majú teraz vytvorené podmienky, tzn, že sa pokračuje v tom nájme 

na iných priestoroch.  

Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Otváram diskusiu, uzatváram diskusiu, návrhová komisia.  



Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pani vicežupanka, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Hlasujeme teraz.  

Za bolo 39 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo 

prijaté, bod číslo 27 je Návrh na určenie primeranej jednorazovej odplaty za zriadenie 

zákonného vecného bremena v prospech Západoslovenskej distribučnej na majetku BSK 

v katastri Borinka. Nech sa páči, pán Šaray.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ďakujem. V tomto prípade došlo už k zapísaniu vecného bremena zo zákona, my si 

uplatňujeme náhradu v zmysle zákona, musíme o ňu požiadať, uplatnili sme si tento 

nárok, je to alebo budeme si uplatňovať na základe tohto uznesenia vo výške 38  EUR, tak, 

ako máme podľa zásad hospodárenia.  

Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, otváram diskusiu, uzatváram diskusiu, návrhová komisia, nech sa páči.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pán vicežupanka, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, hlasujeme teraz.  

Za bolo 38 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo 

prijaté. Bod číslo 28, Návrh na schválenie zmeny uznesenia zo dňa 12.  4. 24, ktorým bol 

schválený nájom pre Železnice Slovenskej republiky v katastri Zohor, z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa, ktorým je modernizácia železničnej trate Devínska Nová Ves, štát 

hranica Slovensko Česko. Nech sa páči, úvodné slovo, pán Šaray.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ďakujem. Tak ako je v názve, v apríli sme schvaľovali už tento prenájom ako právny vzťah 

pre železnice, v tom čase pri komunikácii s nimi akceptovali sumu 38  EUR, tak sme to aj 

schválili, následne požiadali o úpravu, že to považujú, že to je stavba vo verejnom záujme, 

železnice sú štátna a.  s, na základe toho je predložený tento návrh na úpravu toho 

uznesenia na symbolické 1  EURo. Tu len uvádzam, že toto je ten prípad, kde máme ešte 

platné pôvodné uznesenie do októbra alebo do polovičky októbra, tzn. ak prijmeme túto 

zmenu, tak im vieme vyjsť v ústrety, bude to 1  EURo, ak túto zmenu neprijmeme, tak im 

oznámime, že je tam suma pôvodná, tých 38.  



Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, otváram k tomuto bodu diskusiu.  

Nech sa páči, pán poslanec Barto.  

Martin Barto (Poslanec)  

Ďakujem za slovo. A na finančnej komisii sme tiež tento materiál neodporúčali, vzhľadom 

na to, že ide o 30.000  EUR, oktoré by sme vlastne takto prišli a pre župu je každých 

1.000  EUR dobrých. Citujem pani riaditeľku.  

A nemyslím si, že by celá tá stavba bola zbrzdená tým, že my vlastne budeme chcieť ten 

náš požiadavok a jednoducho ako zodpovední hospodári by sme sa týchto 30.000  EUR 

rozhodne nemali vzdávať.  

Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem. Nech sa páči. Nasleduje pán Winkler.  

Martin Winkler (poslanec Z BSK)  

Ďakujem za slovo. Ja by som rád takisto apeloval, tak ako kolega, pán Barto, aby poslanci 

zvážili, či zahlasujú za alebo proti, lebo tiež som presvedčený o tom, že treba hospodáriť 

rozumne. A nie je to žiadny športový klub ale sú to železnice a župa potrebuje každé euro, 

každé euro, takže by som rád apeloval na poslancov, aby podporili návrh, ktorý bude 

žiadať obnovenie toho poplatku, ako bol doteraz. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Nasleduje pani poslankyňa Hudáková.  

Martin Winkler (poslanec Z BSK)  

Čiže neschváliť.  

Ma ria Huda kova  (poslankyn a BSK)  

My sme mali na finančnej komisii dlhšiu debatu o tomto. Ja osobne, hoci viete, že som aj 

autorkou zásad hospodárenia a tohto navýšenia, ale máme tam ten osobitný zreteľ. 

Železnice sú štátna firma a hoci teda celá komisia bola za tú vyššiu cenu, ja som hlasovala 

vtedy za to 1  EURo. Aj nejakým spôsobom, trvám na tomto názore, že je to naozaj osobitný 

zreteľ pre tie Slovenské železnice, je to štátna firma, tiež tí zamestnanci musia dodržiavať 

nejaké procesy, a keď zistili, že v tých našich zásadách je takáto možnosť. Tak samozrejme 

tú svoju alebo ten svoj prvý sľub nejakým spôsobom opravili a žiadajú to, aby sme to 

odsúhlasili takto a ja som teda za to, aby sme im to odsúhlasili. Áno, ja viem, že so 

železnicami sú problémy, sú pomalý, sú takí onakí alebo hentakí, ale myslím si, že tento 

náš krok je ústretový a treba im to aj pripomínať, že vychádzame im v ústrety, aby nerobili 

ani našim členom teda nejaké problémy, napr. v Senci my máme extrémne spomalenú 



dopravu, železnice. Treba, poviem rovno, s nimi, jednať v dobrom, aby sa teda pohli a 

neviem, či toto je tá vhodná, vhodný spôsob komunikácie. No.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, nech sa páči. Nasleduje pani vicežupanka Hitková.  

Petra Hitkova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Mňa presvedčilo o tom, že budem hlasovať za aj slová pani 

vicežupanky Ožaldovej, ktorá nám vlastne v stredu vysvetlila, že železnice rovnako 

vychádzajú v ústrety pri budovaní našich zastávok. Takže pre mňa je to taký výmenný, 

nechcem to nazvať obchodom, ale je to taká výmenná spolupráca, ktorá funguje 

obojstranne, takže preto určite budem hlasovať za.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Nech sa páči. Nasleduje pán starosta Chren.  

Martin Chren (poslanec BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. V minulom režime existovalo také pravidlo, že súdruh súdruhovi 

pomáha.  

A ono samozrejme nie je úplne správne, ale minimálne v spolupráci medzi inštitúciami, 

ktoré robia niečo vo verejnom záujme, je to pravidlo, ktoré by malo fungovať.  

My sme dnes ráno, preto som aj meškal, mali poradu užšieho vedenia ZMOS u, kde sme 

riešili strašne veľa vecí, hlavne ohľadom financovania, ako máme nedostatok peňazí ako 

samosprávy, ale zároveň 1 z tém, ktorú riešime, otvárame a máme aj prisľúbenú, je, by 

mala byť práve taká spolupráca medzi inštitúciami štátu, samosprávy a štátnych firiem, 

že vždy, keď potrebujeme niečo pre verejný projekt, budeme si pozemky posúvať 

navzájom zadarmo alebo za to symbolické euro a nebudeme si klásť polená pod nohy.  

A možno aj dôkaz toho, že pani Hudaková, ktorá je inak, akože je ten typ toho takého 

ministra financií, že sadnem si na tú kasu a nič vám nedám, ako bol kedysi Václav Klaus. 

Podporuje toto riešenie taký signál toho, že je to správny prístup. Zvlášť, keď nám 

niekoľkokrát železnice tiež dali pozemky za euro pre župu na budovanie tých prestupných 

terminálov a v regiónoch a v okresoch okolo Bratislavy. A možno len taká informácia, 

veľmi bojujeme za vec, aby napr. SPF zadarmo odovzdal všetky pozemky v intravilánoch 

obcí obciam, teda okrem týchto patria neznámym vlastníkom, ale tie, ktoré sú v správe 

SPF. A mali by sme podľa mňa tiež vyslať takýto signál, že chceme spolupracovať na 

projektoch, ktoré sú vo verejnom záujme, čo železničná trať určite je. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem pekne. Povedal si to, čo som už vám chcela povedať aj ja, znova nasleduje pán 

starosta. Švaral.  

Peter S varal (poslanec BSK)  

Ďakujem, Martin kiež sú tvoje slová sväté, doteraz moja skúsenosť za posledných 18 



rokov hovoria, že najhoršie sa v tomto štáte obchoduje. Z pohľadu verejnej správy, keď to 

môže byť čisto, teda podľa pravidiel. Teraz bez ohľadu na poradie: cirkev, štát, SPF, 

železnice, telekomunikácie, BVSka SPP. To súhorší partneri pre samosprávu. Aspoň z 

mojej skúsenosti, ale tiež sa veci zmenia, ako hovoríš Ty a, možno sa niekam dostaneme a 

zabudol som ešte moje obľúbené lesy. To je jedno, či štátne alebo vojenské.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem. Nasleduje pán starosta Hrčka.  

Ja n Hrc ka (poslanec Z BSK)  

Ďakujem. No ja tiež patrím asi medzi tých, ktorí sa snažia hospodáriť čo najefektívnejšie. 

Na druhej strane presne ako na 90  % môžem podčiarknuť všetko, čo povedal Martin 

Chren. Je to jednoznačne verejnoprospešná stavba, jednoznačne, keď obec bude niečo 

robiť, bude rovnako od štátu alebo od štátnych inštitúcií žiadať rovnaký prístup. A keď 

nám dajú komerčné nájomné, komerčné nájomné, tak sa budeme čudovať, že prečo to, 

prečo to robia, aký je ich cieľ a samozrejme, netvrdím, že to je garantované pravidlo, že to 

vždy a všade takto získame, ale reálne si treba uvedomiť, že aj samospráva častokrát 

potrebuje, od presne od štátu, od ministerstiev, od Ministerstva vnútra, Ministerstva 

školstva, od iných inštitúcií. Áno, občas sa nám môže stať, že to nepadne na úrodnú pôdu, 

ale myslím si, že v tomto ani tých 30  000 nás nezruinuje a ten signál toho, že týmto 

spôsobom chceme s verejnými inštitúciami jednať, je pre mňa omnoho dôležitejší, takže 

napriek tomu, že prichádzame o peniaze, nemám toto problém podporiť a myslím si, že 

tento smer je správny.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, nech sa páči, pán starosta Gašparovič.  

S tefan Gas parovic  (poslanec)  

Ďakujem za slovo. Martin, plne s sebou súhlasím, všetko, čo si povedal, je pravda. Treba si 

uvedomiť, že túto železničnú trať budú využívať aj obyvatelia nášho kraja, takže naozaj je 

to verejnoprospešná vec pre občanov a obyvateľov Bratislavského kraja.  

Martin Chren (poslanec BSK)  

S faktickou, nech sa páči, pán starosta. Chren.  

Martin Chren (poslanec BSK)  

Ďakujem. Ja. Lenže som si vlastne teraz spomenul, že tuná vedľa na Štrkovci pozemky pod 

detským ihriskom sme si museli od Ministerstva vnútre kúpiť za 600.000  EUR, keď sme 

chceli to ihrisko opraviť, ale nebolo to od železníc. Takže trvám na svojom, nechcem sa 

nejak pomstiť.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem pekne. Ešte na záver poprosím pani riaditeľku, aby sa vyjadrila.  



Patrí cia Mes ťan (riaditeľka U radu BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Ja len chcem poznamenať, predseda finančnej komisie, čo 

spomínal. Je pravdou, že som povedala na politických kluboch v stredu, že pre župu je 

každých 10  EUR alebo každé euro dôležité, ale nebolo to v kontexte s týmto bodom, hej? 

To chcem len poznamenať, lebo to trošku tak zaznelo, ako keby sa to spájalo s týmto 

bodom, čiže ja som alebo teda úrad je v zhode prevažne s tým, čo tu bolo povedané a tu 

dokonca vlastne my poskytujeme pozemok. Cestu, ktorá sa naspäť odovzdá nám, čiže je 

to naozaj logické. To 1  EURo, hej?  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Pán Šaray.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ja na to doplnenie, že toto je nájomný vzťah pod vysokorýchlostnú železnicu, ale v rámci 

vyvolanej investície oni robia obchvat, to je to, čo spomína pani, hovorila pani riaditeľka, 

obchvat Zohora, to tam majú ďalšiu miliónovú investíciu, že budú budovať obchvat 

Zohora a to bude.  

Alžbeta Ožvaldová ( vicežupanka BSK)  

Uzatváram diskusiu, každý sa vyjadrí hlasovaním, takže nech sa páči, návrhová komisia, 

máte slovo.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pani vicežupanka, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Hlasujeme teraz.  

Za bolo 34 poslancov, proti nebol nikto, zdržali sa traja. Uznesenie bolo prijaté, bod číslo 

29 je návrh na schválenie nájmu časti cesty a pozemku v katastri Zálesie spoločnosti, 

spoločnosti Empark so sídlom Seredská v Trnave z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

ktorým je zvýšenie plynulosti a bezpečnosti dopravy pri stavbe obytnej zóny v obci 

Zálesie. Nech sa páči, pán Matúš Šaray.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ďakujem. V tomto prípade ide opäť o právny vzťah k pozemku, keďže je to súkromný 

investor, je tam štandardne 38  EUR za meter štvorcový. Dohromady je necelých 400  m² 

dotknutých.  

Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, otváram diskusiu, uzatváram diskusiu. Návrhová komisia.  



Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne. Pani vicežupanka, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Hlasujeme teraz.  

Za, bolo 36 poslancov, nebol nikto proti, nikto sa nezdržal uznesenie, bolo prijaté bod číslo 

30, Návrh na schválenie odplatného vecného bremena v prospech vlastníka inžinierskych 

sietí na základe žiadosti spoločnosti Svietelsky Slovakia v Pezinku. Nech sa páči, pán 

Šaray.  

Matu s  S aray (vedu ci pra vneho oddelenia U radu BSK)  

Ďakujem, ďakujem pekne. V tomto prípade opäť súkromný kvázi investor. Ide o 22 

kilovoltovú prípojku vysokého napätia, keďže to nie je verejný záujem, ale súkromný, je 

tam 38  EUR za meter štvorcový. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Otvorila by som diskusiu, uzatváram diskusiu. Návrhová komisia.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne, pani vicežupanka, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, hlasujeme teraz.  

Za bolo 34 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo 

prijaté, bod číslo 31 je Návrh na schválenie dodatku k zriaďovacej listine z 1.  1. 2003 

príspevkovej organizácii BSK. Poliklinika Karlova, Líščie údolie Bratislava. Úvodné slovo 

doktor Šaray? Pán doktor Kardoš.  

Peter Kardos  (riaditeľ Odboru zdravotní ctva)  

...šírenie činnosti poliklinika Karlová Ves, ktorou je poskytovanie ambulantnej zdravotnej 

starostlivosti pre deti a dospelých, o prenájom nehnuteľností spojených s poskytovaním 

iných než základných služieb a prenájom garáží a odstavných plôch. Predmetné doplnenie 

zriaďovacej listiny nadväzuje na usporiadanie vlastníckych vzťahov a rekonštrukciu 

parkovacej plochy tvoriacej súčasť areálu polikliniky, jej následné zverejnenie do správy 

PKV s úmyslom zabezpečiť možnosť regulovaného parkovania pre pacientov, nájomcov, 

ako aj personál polikliniky po zavedení parkovacej politiky v okolí polikliniky. V 

nadväznosti na uvedené si vás dovoľujem požiadať o schválenie predmetného materiálu.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem pekne za úvodné slovo, nech sa páči, otváram diskusiu, nech sa páči, pán 

vicežupan Štekláč.  



Juraj S tekla c  (podpredseda BSK)  

Ďakujem za slovo. Ja poprosím o podporu, ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, nech sa páči, vicežupanka Hitková.  

Petra Hitkova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem pekne. Pán Štekláč mi zobral slová z úst, ale ja sa chcem zároveň ešte opýtať, či 

už teda začalo sa s tou rekonštrukciou toho parkoviska. Len veľmi stručné, stručná 

odpoveď mi postačuje. Ďakujem.  

Peter Kardos  (riaditeľ Odboru zdravotní ctva)  

Áno, už sa na nej pracuje.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Ďakujem, uzatváram diskusiu, slovo má návrhová komisia.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne pani vicežupanka, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem.  

Alz beta Oz valdova  (vicez upanka BSK)  

Hlasujeme teraz.  

Za bolo 33 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo 

prijaté, bod číslo 32 je návrh na schválenie zmeny v zriaďovateľskej listine číslo 009 z 

2009 roku v znení dodatku číslo 1 zo dňa 24.  9. 2012, v znení dodatku číslo 2 zo dňa 28.  9. 

22 v znení dodatku číslo 3 zo dňa 31.  3. 2023 rozpočtovej organizácii BSK centrum 

sociálnych služieb Merema pri Starom mlyne Modra. Nech sa páči. Slovo má Marica 

Šiková, riaditeľka odboru sociálnych vecí.  

Marica S ikova  (riaditeľka Odboru socia lnych vecí  U radu BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Predložený návrh 

dodatku k zriaďovacej listine Centra sociálnych služieb Merema vypovedá o rozšírení 

portfólia poskytovaných sociálnych služieb týmto zariadením o podporu samostatného 

bývania. Je to komunitná forma sociálnej služby poskytovaná v prirodzenom prostredí na 

podporu samostatnosti a nezávislosti klienta. Centrum je zapojené do procesu 

deinštitucionalizácie, ktorého cieľom je prechod z inštitucionalizovanej na komunitnú 

formu poskytovania sociálnych služieb v rámci tohto procesu sa zariadenie v 

transformačnom pláne zaviazalo poskytovať aj tento komunitný druh sociálnej služby. 

Prosím vás, preto o podporu tohto materiálu. Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Marica, ďakujem za úvodné slovo, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, 



neevidujem žiadnu prihlášku, takže ukončujem rozpravu a dovoľte, aby som odovzdal 

slovo návrhovej komisii.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne. Pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, poprosím o hlasovanie. Teraz.  

Konštatujem, že zahlasovalo 35 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal. Ukončujem bod číslo 32. Prechádzame na bod číslo 33. Tým je Správa o 

výsledkoch kontrolnej činnosti útvaru hlavného kontrolóra Bratislavského 

samosprávneho kraja za prvý polrok 2024. Dávam teraz slovo hlavnému kontrolórovi BSK 

pánovi Milanovi Slezákovi, nech sa páči.  

Milan Sleza k (hlavny  kontrolo r Bratislavske ho samospra vneho kraja)  

Ďakujem, vážený pán predseda, pani poslankyne, páni poslanci. Materiál predkladám v 

súlade s príslušnými ustanoveniami Všeobecne záväzného nariadenia. Číslo je tam 2016 

o kontrole. V predloženom materiáli sú uvedené výsledky kontrol, ktoré boli realizované 

v prvom polroku 24. Osobitne by som chcel uviesť len tú skutočnosť, že vzhľadom na 

výsledky kontrol u neverejných poskytovateľov, ako aj výsledky kontrol inšpekcie 

Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny, u týchto neverejných poskytovateľov 

budeme skôr uprednostňovať kontroly u neverejných poskytovateľov v súčinnosti s 

odborom sociálnych vecí, za čo dopredu ďakujem riaditeľke odboru. Ďakujem pekne.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem hlavnému kontrolórovi, nech sa páči, otváram rozpravu k tomuto bodu 

programu, neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam 

slovo návrhovej komisii.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujeme pekne. Pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli, tak, ako bol predložený. 

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím, aby sme o tomto bode hlasovali teraz.  

Konštatujem, že za hlasovalo 36 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal. Ukončujem bod číslo 33 a prechádzame na bod číslo 34. Tým je Návrh voľby 

novej členky komisie školstva, mládeže a športu, Zastupiteľstva BSK, pani poslankyne, 

doktorky Moniky Beňovej Makkiovej. Ja iba poviem k tomu pár slov. Pani poslankyňa 

prejavila záujem pracovať v komisii školstva, mládeže a športu Zastupiteľstva BSK, keďže 

zastupiteľstvo volí aj odvoláva členov komisie, bol vám predložený materiál o voľbe pani 

poslankyne do vyššie spomínanej komisie. Podľa zaužívaného úzu, úzusu alebo úzu si 



zvykneme vyhovieť pri takýchto žiadostiach, výnimky sú iba v prípadoch, kedy je naozaj 

už plná komisia a bolo by kontraproduktívne mať ešte vyšší počet členov, kvôli 

uznášaniaschopnosti, takže ja vás chcem poprosiť, aby ste hlasovali za a týmto 

odovzdávam slovo rovno návrhovej komisii, prosím.  

A do rozpravy prihlásený pán poslanec Švaral.  

Peter S varal (poslanec BSK)  

Ja len malá poznámka. Keď chce, nech robí.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Odznela hlboká myšlienka. Odovzdávam slovo návrhovej komisii.  

Monika Ben ova  Makkiova  (poslankyn a BSK)  

Ešte jednu vetu.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ospravedlňujem sa ešte pani.  

Monika Ben ova  Makkiova  (poslankyn a BSK)  

Ja len, aby som aj takto verejne poďakovala za dôveru a nomináciu od pána predsedu a 

dúfam, že budem prínosom.  

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, nech sa páči. Návrha komisia. Po tretie.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujem pekne pán župan, dajte prosím hlasovať o tom, že volíme pani doktorku 

Makkiovú, Beňovú, budú členku komisie školstva, ak chce, ďakujeme.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Hlasujme prosím o uznesení bez slov, ak chce.  

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Za hlasovalo 36 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Pani 

poslankyňa, boli ste zvolená do Komisie športu, mládeže a školstva. Ukončujem bod číslo 

34 a začíname bod číslo 35. Tým sú interpelácie, otváram priestor pre prihlášky do bodu 

interpelácie, nech sa páči. Neevidujem žiadnu prihlášku do bodu interpelácie, takže bod 

35 ukončujem bez hlasovania, otváram bod číslo 36 tým je Rôzne, v rámci bodu Rôzne 

som evidoval prihlášku do rozpravy pána Winklera a pána Mácsa? V opačnom poradí pán 

poslanec Mács, nech sa páči.  



Roman Ma cs (Poslanec)  

Vážený pán predseda, dámy a páni. Chýlime sa ku koncu zastupiteľstva. A keďže vonku je 

nádherné počasie, dovoľte mi, aby som vás čo najsrdečnejšie pozval dnes do Pezinka, kde 

začína naše Pezinské vinobranie a počas troch krásnych dní, kde sme zabezpečili krásne 

počasie, ste všetci vítaní, takže ak sa stretneme, môžme si ťuknúť a povedať si na zdravie. 

Pekný deň.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. S faktickou poznámkou, pán poslanec Pilinský.  

Peter Pilinsky  (poslanec Z BSK)  

Srdečne ďakujeme za pozvanie. Keďže v Rači sme museli vinobranie minulý týždeň zrušiť, 

tak určite radi prídeme a prajem vám všetko dobré.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Ďalšia faktická poznámka, pán poslanec Elalmis.  

Polat Ealmis (poslanec Z BSK)  

Pán primátor, ja veľmi rád prídem a teším sa, ako ma pozvete na dobré vínko.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. S ďalším príspevkom do rozpravy bude rôzne. Pán poslanec Winkler.  

Martin Winkler (poslanec Z BSK)  

Ďakujem za slovo. Ja vás teda nepozývam nikde, ale ako viacerí, keďže tu je teraz taká 

uvoľnenejšia atmosféra, sme postrehli viacerí poslanci, že na zadnej strane našich štítkov 

chýba meno, že či tým župa má teraz niečo v pláne s tými, ktorí tam nemajú meno alebo 

či už niečo nám naznačuje.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Neviem, preveríme na protokole. Stačí spredu. Asi nie je to.  

Martin Winkler (poslanec Z BSK)  

Áno, že či sme to len dočasne a voči má teda nejaké plány nás už tak obmedzovať?  

Nemyslím. Ber to ako fór Juri, sa voľby, verte rozhod ako vtip, to poznám.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďalšou prihla s faktickou poznámkou, pán poslanec Elalmis.  

Polat Ealmis (poslanec Z BSK)  

Prosím vás, pán župan, ospravedlňte nášho kolegu Winklera, on číta zľava, doprava. To 

preto.  



Polat Ealmis (poslanec Z BSK)  

Ďakujem ďalším do rozpravy, ďalšou do rozpravy je prihlásená pani poslankyňa 

Ďurajková.  

Monika Ben ova  Makkiova  (poslankyn a BSK)  

Ďakujem za slovo. Ja by som sa vrátila k téme, ktorú som otvorila asi pred rokom, aj som 

to konzultovala s IT oddelením, len bol tam nejaký technický problém, ktorému doteraz 

nerozumiem, ohľadom zverejňovania materiálov na webe, ono je to veľmi neprehľadné, 

keď sa to stiahne spolu celkovo, čiže moja otázka je, že či by sa dali aspoň tie materiály. 

Nemusíme ísť teda cestou egov, ako má mesto alebo napr. naše ružinovské zastupiteľstvo, 

ale aspoň zverejňovať jednotlivo na webe materiál, čiže názov, bodu, materiál, lebo napr. 

keď si stiahnete celý ten kompresovaný súbor, tak tie body sú jednak rozhádzané, jednak 

to nejde po porade, ako idú tie materiály potom, keď si teda zmeníme program, čiže ja 

som napr. hľadala bod, materiál k bodu 18, ale ten sa ani nevolá v tom, v tom 

kompresovanom súbore, tak, ako sa volá ten bod na zastupiteľstve, čiže keď si otvoríte 

ten kompresovaný súbor a hľadáte bod 18 a resp.  

Dnešný program to bol ako bod 19, ktorý sa volá Návrh na schválenie prenájmu 

futbalového ihriska v správe strednej priemyselnej školy, tak tu v tom kompresovanom 

súbore sa bod 18.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Poprosím o tichov v sále. Ďakujem.  

Monika D urajkova  (poslankyn a)  

Materiál, BSK, prenájom Adlerka, futbalové ihrisko, čiže vy si neviete spárovať ten 

materiál k tomu bodu, lebo tie sa volajú inak, +, tam nejde ani tá niektoré znamienka ako 

ČŠ, čiže to úplne rozhádzané, čiže tak jednoduchá prosba na webe, materiál k 

jednotlivému bodu, ktorý sa dá stiahnuť, nemusíte si sťahovať celý súbor kompresovaný, 

lebo zase potom máte plný, plný počítač a musíte si to rozobrať celý ten súbor, čiže taká 

jednoduchá prosba. Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. My sme to preverovali. Čo môžem povedať je, že viacerí z vás to majú v 

poriadku, takže možno poprosím o koordináciu nášho ITčka s vami, pani poslankyňa, a 

zistiť, že či tam náhodou nechýba buď nejaký software alebo nejaká staršia verzia. 

Neviem. Každopádne pani Vaculová vie o tomto probléme, hovorila mi, že sa na tom 

pracuje. Ja vám osobne v pondelok zavolám aj s termínom vyriešenia, dobre, nechajme to 

zatiaľ tak, nemám pre vás konkrétny termín, ale zdá sa, že to nie je problém všetkých 

poslancov, že iba niektorý s tým máte problém. Je ešte niekto, komu sa to neotvára v 

štandardnom formáte. Nemám, neviem, ako na to reagovať. Zdá sa, že naozaj je to skôr 

individuálny problém. Nech sa páči, slovo, pani poslankyňa, ste chceli, ešte ste tam 

prihlásená.  



Monika D urajkova  (poslankyn a)  

Ďakujem. Ak sa nerozumieme, možno potom neskôr aj môžem vysvetliť konkrétne, ale 

hovorím ešte raz, keď otvoríte si ten súbor, tak ten materiál sa volá inak, ako sa volá bod 

programu v oficiálnej pozvánke, čiže vy si musíte párovať ten bod programu s materiálom 

nie podľa názvu, ale podľa toho, že si ho otvoríte, lebo aj to číslo sa potom mení ako pri 

rokovaní zastupiteľstva, body pribúdajú alebo sa posúva poradie. Čiže nehovorím o 

mojom probléme, nejakom technickom, hovorím o tom, že je tam veľmi jednoduché 

riešenie. Na webe sa zmení zverejňovanie materiálov. Nie je v kompresovanom 

stiahnutom súbore, ale normálne bod rokovania a pod tým materiál v PDF formáte, to je 

veľmi jednoduchá vec, je to prehľadnejšie, nemusíte si sťahovať x materiálov, keď vás 

zaujíma 1 bod, ako napr. obyvateľa a má to, majú to vlastne všetky zastupiteľstvá, takto, 

nielen teda mestské alebo župné, ale aj miestne, takže to je také jednoduchá vec, naozaj 

prehľadnejšie vystupy z materiálu, zo zastupiteľstva. Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Teraz rozumiem a platí teda to, čo som povedal, že v pondelok vám zavoláme, kedy to 

bude vyriešené.  

Ďakujem, pani vicežupanka Hitková, vzdáva sa slova. Ďalej, pán poslanec Tydlitát.  

Peter Tydlita t (poslanec BSK)  

Ďakujem za slovo, pán župan. Ja skôr. Len taký. Návrh.  

Nechcem otvárať tému, ktorá tu zaznievala, dá sa povedať, alebo odznieva ešte teraz. To 

sú povodne. Chcel by som ti ponúknuť, nakoľko som ťa videl, že si bol takisto aj účastný 

na krízovom štábe, že pokiaľ náhodou mienite alebo mieni úrad tak isto robiť nejaký 

výstup potom z poznatkov, že by bolo vhodné osloviť starostov, resp. ľudí, ktorí boli 

týmito aktivitami zamestnávaní a odovzdali ti skúsenosti, či už pozitívne alebo negatívne.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Myslím, že tí zvlášť, čo sú starostovia a primátori, tak ste boli oslovení aj 

orgánmi štátnej správy o dodanie štatistiky škôd kvôli čiastočným kompenzáciám, čo sa 

týka riešenia povodní, tak myslím si, že ako BSK sme vstúpili do riešenia problému v čase, 

keď ešte len vznikal. Boli sme veľmi aktívni, snažili sme sa podávať pomocnú ruku 

starostom tam, kde to bolo treba. Náš kolega Dušan Slovák, šéf bezpečnosti, bol 

nápomocný v teréne celý čas. Ale áno, myslím, že je dobré, aby sme o tom diskutovali, aby 

sme sa vedeli pripraviť do budúcna. Ten problém, povedzme si úprimne, nás čiastočne aj 

obišiel našťastie, lebo okolité krajiny mali problém omnoho väčší, takže, ale summa 

summarum si myslím, že sme, že sme boli dobre pripravení a tomu, čo sa udialo hlavne v 

Podhorí, v štyroch, piatich obciach a tak isto pri rieke Morava, tomu sa asi ťažko dalo nejak 

zabrániť.  

Do budúcna máme nejaké indikácie, napr. ako sa mesto Modra postavilo k riešeniu 

problematiky v lesoch, ktoré sú nad Modrou? A možnože toto bude správna cesta, aby, 

aby sme vedeli aspoň čiastočne zamedziť veciam, ktoré sa potom udiali v Lábe, v Stupave 



a v niektorých ďalších obciach, v Kuchyni a podobne, ale áno, chcem sa tomu venovať, 

chcem, aby sme boli dobre pripravení do budúcna, keď sa niečo podobné bude opakovať. 

S faktickou ešte pán poslanec Tydlitát.  

Peter Tydlita t (poslanec BSK)  

Ďakujem. Ja len som chcel naznačiť, že aby sme mali dostatočne kvalitnú spätnú väzbu 

práve vo vzťahu ku krízovému štábu, ktorý by mal mať informácie od nás, ktoré sa možno 

nie celkom hneď dostanú von a ktoré je možné použiť pre ďalšie takéto krízové obdobia, 

takže na margo toho, ako predchádzať povodniam atď. to je zase iná debata. Mňa teraz 

zaujíma vlastne niektoré tie kroky, ktoré by som chcel, na ktoré by som chcel poukázať. 

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem s faktickou poznámkou, pani poslankyňa Hudáková.  

Ma ria Huda kova  (poslankyn a BSK)  

Ja. Lenže rannou cestou v rádiu teda hlásili, že aj Slovensko je súčasťou tých postihnutých 

krajín a z Európskej únie je tam vyčlenený veľký balík peňazí, takže uchádzajme sa, 

pretože mali sme teda nejaké škody, treba to vyčísliť a čím skôr pýtať.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Myslím, že v tomto naozaj, ako sa neviem po slovensky to povedať, taking the resaurces, 

že ak sú nejaké peniaze, ktoré visia na strome, tak si myslím, že náš úrad je veľmi efektívne 

v tom, aby sa vedelo neu uchádzať, takže môžem vás uistiť, že to tak bude. Aj teraz 

pozerám jedným okom na pani riaditeľku úradu a druhým okom na Barboru Lukáčovú. 

Takže bude to určite v poriadku.  

Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Švaral, nech sa páči.  

Peter S varal (poslanec BSK)  

Ďakujem pekne.  

Ja ako.  

Celý rok vlastne jazdím krížom, krazom po kraij a keď zväčša potom v našom okrese mám 

ten pocit, že treba, že vďaka za tú snahu o dobiehanie investičného dlhu, ktorý bol na tých 

cestách, čiže robilo sa tento rok vo veľkom, aj keď niekedy tá koordinácia prác pôsobila 

nekoordinovane a nelogicky, ale že cesta ostala sčasti urobená a potom široko ďaleko 

žiadny cestár a pod. a tu ešte pripomeniem, ja som sa obrátil písomne ešte niekedy v marci 

aj na odbor dopravy, aj na správu ciest a potom som sa obrátil neformálne tam, kam som 

mal obrátiť. Zatiaľ bolo mi sľúbené nejaké ešte nič.  

Keď sa v roku 2000, myslím, že 18.,19. robila cesta u nás, lebo sa preťahuje cez obec 

Rohožník a tá cesta sa vyspádovala takým nešťastným spôsobom, že sa zmenili odtokové 

pomery a pri každom väčšom daždi tá cesta, hlavná cesta. Celé nie do tam kam má, a leje 

sa kade tade a pri každom väčšom daždi v strede dediny mi stojí takto voda na ceste nie 



našej, ale RCV čkárskej. A napriek prísľubom zatiaľ, že príde za mnou niekto a stretne sa, 

bude to riešiť. Som sa nedočkal, takže ja len sa pripomínam  

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem za podnet. Budeme komunikovať smerom na správu ciest a požiadame ich o 

okamžité stretnutie, kontaktovanie teba ako starostu.  

Ďakujem, chcem vás poprosiť ešte o všeobecný súhlas s vystúpením hostí ďalších, ktorých 

tu máme v rámci bodu Rôzne. Ide o zástupcov rodičov dvoch ambulantných 

špecializovaných zariadení pre autistov v Bratislave, jednak centrum Karola Matulaya a 

takisto centrum DSS Rosa. Máme tu pani Petronelu Braun, Zuzanu Ďurkovičovú, Andreja 

Fialu a Dagmar Matonovú. Takže ak nie je nikto proti, pýtam sa, teraz nevidím nikoho, kto 

by bol proti. Tak pozývam našich hostí, chcem ich upozorniť na časovú dĺžku 3 minúty, ak 

by ste vedeli zosumarizovať to, čo nám chcete povedať do troch minút a potom ešte môžte 

v rámci diskusie reagovať, samozrejme, nech sa vám páči priestor.  

verejnosť p. Braun  

Dobrý deň, ďakujem. My sme prišli vyjadriť svoju potrebu osobne, teda čo sa týka 

umiestnenia našich detí do celoročných zariadení, centrum Igora Matulaja má 

ambulantné zariadenie, ku ktorému a teda 2 celoročné miesta iba v rámci toho, kde je 

poradovník, v ktorom je momentálne 24 čakateľov na umiestnenie do celoročného 

zariadenia, ktoré teda neexistuje. Toto ambulantné zariadenie a tie 2 miesta celoročné sú 

prvými, prvým špecializovaným zariadením pre autistov vlastne na Slovensku a ten náš 

poradovník, v ktorom je 24 čakateľov, teraz je prvý na Slovensku a stále doteraz nie je 

riešený, takže sme prišli apelovať na župu, pod ktorú teraz spadáme, aby prvé zariadenie, 

ktoré bude postavené, čo má byť Znievska, aby sme my čakatelia v tomto poradovníku na 

umiestnenie celoročné boli oslovovaní na umiestnenie do celoročného zariadenia, takže 

to potrebujeme, aby my sme boli oslovovaní, aby sme tam mohli nastúpiť.  

Takže asi toľko, lebo v zásade tento poradovník existuje 12 rokov, čiže je objektívny. 

Všetci, ktorí mali potrebu umiestniť dieťa, zapísali tam to dieťa. 10 rokov to bol jediný 

poradovník, posledné 2 roky je aj Plavecké, okrem toho Podhradie, ale 10 rokov bolo iba 

jediné toto naše. A máme rodiny, ktoré naozaj urgentne potrebujú umiestniť svoje deti, 

pretože napr. rodičia klientky, ktorá má 50 rokov, majú sami 77 rokov a majú ju len v 

ambulantnom zariadení, čiže na dennom pobyte potom máme jedno rodičov. Jednej 

mamine zomrel manžel 40 ročný. Cez koronu má veľkého syna, autistu, ďalší v ďalšej 

rodine zomrela mamina na rakovinu. A máme ďalšie 1, máme situácie, že sú 2 ťažko 

postihnuté deti a pre vašu informáciu, to je všetko šestka odkázanosti, že ten najťažší 

stupeň odkázanosti, kde to dieťa musíte vlastne, ono nič neurobí samostatne, vy mu 

musíte asistovať pri všetkých činnostiach, hygiena, jedlo, obliekanie, pohyb, všetko. Neni 

si vedomé nebezpečenstva, nevie sa samé najesť, iba lyžičkou, možno hej, nevie si umyť 

zuby, obliecť sa. Ja, keď máte malé, naozaj malé dieťa do troch rokov a ani nie menšie.  

Ďakujem.  



Marica S ikova  (riaditeľka Odboru socia lnych vecí  U radu BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Pani Braun. Chcem len povedať, že úrad s komunitou rodinných 

príslušníkov autistických klientov intenzívne komunikuje, ja sa tomu venujem osobne. 

Stretli sme sa zatiaľ 2×, náš odbor sociálnych vecí je takisto s vami v kontakte a chcem vás 

uistiť, že nie je to téma, pred ktorou zatvárame oči. My si uvedomujeme tú extrémne 

náročnú situáciu, v ktorej sa nachádzate, my si to naozaj uvedomujeme a ideme podniknúť 

konkrétne kroky, ktoré by aspoň čiastočne vedeli napraviť situáciu pre viacerých z vás. Ja 

vás poprosím teda o reakciu Maricu Šikovú, nech sa páči. Marica, máte slovo. A potom 

takisto pána poslanca Machatu.  

Marica S ikova  (riaditeľka Odboru socia lnych vecí  U radu BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, tak ako spomínal pán predseda, my sme sa naposledy stretli so 

skupinkou rodičov na našej sociálnej komisii, kde sme ich ubezpečili, že alebo teda sme 

spomínali, že naozaj hľadáme všade možnosti, kde by sme mohli navýšiť alebo rozšíriť 

kapacity. O zriadenie špecializovaného zariadenia pre ľudí s diagnózou autizmus, pretože 

si uvedomujeme, že naozaj potreba poskytovania sociálnej služby pre túto cieľovú 

skupinu je nielen našou prioritou, ale teda naozaj veľmi vysoká. Bavili sme sa aj o tom, že 

prioritne, ak takéto zariadenie vznikne, nielen teda na spomínanej Znievskej, ale ak by sa 

nám podarilo aj v iných priestoroch zriadiť takéto zariadenie, budú prioritne oslavovaní 

ľudia, ktorí sú už v poradovníku, pretože skutočne si uvedomujeme, že dlhšiu dobu o 

niekoľko rokov čakajú, takže majú právo, aby boli oslovení najskôr s možnosťou 

poskytovania sociálnej služby v tých rozšírených kapacitách alebo v nových zariadeniach.  

To je k tým poradovníkom.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Ja chcem Marici poďakovať, že okolo tých poradovníkov, odkedy som župan, to 

je 7 rokov, tak nebol nikde žiadny otáznik, nikdy nebola spochybnená ich funkčnosť a 

naozaj dohliadame na to, aby sa tam nediali nejaké predbiehačky alebo niečo podobné. 

Odovzdávam teraz slovo pani riaditeľke úradu a potom pán poslanec Machata a pán 

poslanec Cmorej, nech sa páči.  

Patrí cia Mes ťan (riaditeľka U radu BSK)  

Ďakujem pekne, pán predseda, milí rodičia, lebo je to o vás a o vašich detičkách, čiže ja vás 

chcem ubezpečiť. Každú stredu sedíme u mňa nad konkrétnymi plánmi, budovami, máme 

konkrétne projekty. Môžte prísť aj za mnou. Nemáme naozaj s tým problém. S Barborou 

Lukáčovou a s Maricou Šikovou. Dávame dokopy, myslím dokopy 4 alebo 5 konkrétnych 

budov a miest, niektoré budú na ambulantné účely, niektoré na pobytové, budú zaradené 

aj investične v rozpočte. Čiže dnes už ja viem, čo čakáte ja, pani Braun, evidujem žiadosti 

a keby som to mohla riešiť zajtra, tak to vyriešim, ale museli sme sa k tomu teda postaviť 

čelom a naozaj hlboko to vnímame, nielen vnímame, ale hlboko vnímame, že tá potreba je 

súrna nutná a v krátkom čase a my z našich možností sme evidovali alebo teda určili, ktoré 

budovy sú na to vhodné a ideme z externých zdrojov a zdrojov BSK investovať do toho a 

vyriešiť túto situáciu pre vás verím, že v relatívne krátkom čase, hej? Lebo hovoríme o 



investíciách do budov, ktoré budú na to určené.  

Toľko nie.  

Ďakujem.  

Marica S ikova  (riaditeľka Odboru socia lnych vecí  U radu BSK)  

Ešte, keď môžem, pani riaditeľka, doplniť, čo sa týka poradovníkov, bola aj taká otázka, že 

či môžete, ak by ste aj boli v inom zariadení, naďalej ostať v poradovníku u prof. Karola 

Matulaya. Pretože vám je to zariadenie blízke, povedie, áno, pretože občan môže mať 

žiadosti do viacerých zariadení, tzn., že ak by bol aj umiestnený klient v inom zariadení, 

tak neznamená to, že bude automaticky vyčiarknutý z poradovníka, kde už je teraz a kde 

má záujem byť umiestnený, ak sa tam uvoľní miesto.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, slovo odovzdávam pánovi predsedovi návrhovej komisie Machatovi a pani 

Braun, ak by ste potom na záver chceli možno prehovoriť, tak vám dáme ešte slovo, 

dobre? Na reagovanie, Marek, nech sa páči.  

Marek Machata (poslanec BSK)  

Ďakujem pekne. Ja by som z pozície sociálnej komisie chcel povedať, že napriek tomu, že 

teda bol záver leta, september, tak tá komunikácia hlavne s pani Braun je dosť intenzívna, 

začali sme spolupracovať, ja som na tomto rozprával s vedúcimi niekoľkých oddelení tu 

na župe, či už to je projektové, či už to je právne, či už to sociálne oddelenie. Tak isto máme 

k dispozícii nejaké výstupy z tých tried, tried alebo teda z tých predajších porád ešte 

chceme okrem, teda okrem teda oddelení na župe a poslancov a rodičov do toho zapojiť 

aj niektorých riaditeľov zariadení, ktorých sa to perspektívne dotýka alebo bude dotýkať. 

Vlastne tie 2 najdôležitejšie informácie, ktoré v tejto chvíli a pre rodičov máme, už odzneli 

z úst, či už pani riaditeľky alebo pani Šikovej, čiže druhej pani riaditeľky, a to je, a to je ten, 

že pri otvorení nového zariadenia, pravdepodobne na Znievskej alebo teda nového 

zariadenia,budú prioritne oslovovaní tí občania, ktorí už sú momentálne v poradovníku. 

A zároveň, že nestratia miesto v poradovníku zariadenia prof. Karola Matulaya.  

Takže za toto zatiaľ veľmi pekne ďakujem. A pokračujeme v spolupráci. Poslanci, rodičia 

a riaditelia zariadení. Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem. Pán poslanec Machata a ďalší pán poslanec Cmorej.  

Peter Cmorej (poslanec Z BSK)  

Ja osobne tiež s pani Braun už pomerne dlho komunikujem nielen o tejto téme, ale aj o 

rôznych príbuzných témach a tak isto s pani Šikovou som o tejto téme viackrát hovoril. Ja 

to vnímam tak, čo tu ešte nezaznelo, že 1 z tých, teda okrem toho, že tých miest je málo a 

aj bude málo, aj keď dokončíme Znievsku, tak 1 z tých otázok je o tom, že nie dneska má 

byť určená len pre dospelých autistov a pani Braun teda konkrétne a neviem, či aj ostatní 



rodičia, ktorí tu sú, majú deti autistov, aj keď teda je možné, že keď bude Znievska 

dokončená, tak deti, pani Braun, už možno budú aj dospelé, keďže sa mi zdá, že majú okolo 

15, 16 rokov, aspoň ten starší a teda tuná by som, ja teda rozumiem, že pri deťoch je 

prioritná preferovaná ambulantná starostlivosť, ale z každého pravidla existujú aj nejaké 

výnimky a keď je niekto naozaj v takej ťažkej situácii, že by mu pomohla tá pobytová, tak 

si osobne myslím, že by sme sa k tomu mali postaviť čelom, aj sa o tom rozprávať, že či 

vytvoriť priestor naozaj aj pre deti, neviem napr. ako majú títo ostatní rodičia, či ide tiež 

o detských autistov a v akých sú životných situáciách?  

A toto, ak som správne pochopil, tak neviem, či máme prehľad, koľko je takých detských 

autistov, ktorí by potrebovali intenzívnejšiu starostlivosť, ako je ambulantná.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem, Marica, stručná reakcia, prosím, pani Braun, pripravte sa, ak by ste chceli ešte 

hovoriť.  

Marica S ikova  (riaditeľka Odboru socia lnych vecí  U radu BSK)  

My uvažujeme o zriadeniach alebo teda rozšírení kapacít nielen pre dospelých ľudí s 

autizmom, ale aj pre deti, pretože naozaj si uvedomujeme, že je to náročná cieľová skupina 

a vlastne naozaj, že tie situácie rodinné sú ťažké. Určite nie je naším cieľom, aby sme 

rozdelili súrodencov tak, ako ste teraz to ponímali, pretože to určite neni naším cieľom a 

budeme hľadať také možnosti, aby tá rodina nebola rozdelená, určite, aby tie rodiny, aby 

tí súrodenci boli pospol, aby sa im pospol poskytovala tá sociálna služba. To sme sa bavili 

aj na komisii a to určite je naším cieľom.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, pani Braun, nech sa páči, ešte pár slov.  

verejnosť pani Braun  

Ďakujem. Práve som chcela o tých súrodencoch to povedať, že ono aj napr. poradovníkov 

profesora Karola Matulaya je od 8 rokov na dožitie. Hej? Čiže vlastne aj napriek hrabinách, 

čo viem, tak majú od 0 na dožitie. Určite si rodičia nedajú to dieťa, pokiaľ je malé, pokiaľ 

sa dokážu oňho starať, do žiadneho pobytového zariadenia, keď tam neni nejaká 

katastrofa v tej rodine, hej? Ale ako môže nastať skorej ako pred osemnástkou tá potreba? 

A keď sú súrodenci, tak 1 už má môj už starší a teraz 18 v októbri a mladší o 3 roky mladší. 

Čiže môže sa presne napr. z dneska ho minula atď. a keď vy sa rozdelili, tak už sa nikdy v 

živote nespoja. A to sa môže týkať aj iných rodín. Samozrejme, to neni, neni zriedkavé, že 

súrodenci obaja majú postih, takže vlastne ste mi to zodpovedali. Tak som rada. Ďakujem, 

pán Cmorej, pani Šiková, tak je dobré, že zvažujete a hovorím tie kritériá. Je vždycky doma 

nastavené, každý poradovník nejako tak, u nás je to od 8 na dožitie. Matulajovský, tak by 

sa aj malo to dodržať teda.  

A my, čo sme u Matulaya, sme veľmi spokojní, jak tam to funguje odborne a teda dúfame, 

že jedného dňa sa vytvorí pobytové zariadenie aj k Matulayovi a pod vedením teda pani 

riaditeľky Čaiagyovej a že teda budeme môcť nastúpiť tam, ale teraz hovorím, situácia je 



taká, že potrebujeme urgentne umiestniť tie deti, aspoň teda viem o dosť rodinách, ktorí 

potrebujú z tohto nášho poradovníka umiestniť deti alebo dieťa.  

Takže preto tá Znievska, a preto prvé zariadenie. Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK)  

Ďakujem pani Braun, veľmi pekne, Marica, tiež ďakujem aj rodičom, teda ďalším, ktorí 

prišli. Naozaj tá téma nám nie je cudzia, nie je to, že by sme strkali hlavu do piesku pred 

ňou a snažíme sa vás počúvať a robíme fakt maximum. Verte mi, aj v rámci úradu interne 

chcem poďakovať poslancom za to, že na túto vážnu tému zostali. Veľakrát sa stáva, že sa 

zdvíhate a odchádzate rýchlo, takže si to veľmi vážim. No a dovoľte, aby som uzavrel 

dnešné rokovanie, pozývame vás na obed, tých, čo ste si zaznačili obed, tak je to oproti 

modrofus, či Plnofúz, V Plnofúze podávame župný obed. Prídem aj ja za vami, keď treba 

nejaké témy neformálne ešte, takže máme priestor. Ďakujem veľmi pekne. Na najbližšom 

zástupku sa vidíme až v novembri.  

Tí, čo ste si nezaznačili žiadny obed, tak poďte aj tak. Myslím si, že to vyriešime. Na mieste. 

Ďakujem, dovidenia.  

 


